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ПОСЛОВИ Н
ОДГОВОРНОСТ
Не оскудевамо у састанцима, саветовањима

договорцма почев од месне и фабричке до општин-
ске друштвено-политичке организације и заједнич
киж састанака руководстава друштвено-политич-
ких организација. Још су на свим тим састанцима
трисутне теме за акције на спровођењу у живот
одљмјка Друге конференције Савеза комуниста Ју-
гославије,

Ова конференција је обавезала све организа-
ције, сва руководства Савеза комуниста да, на ос-
нову њеног Акционог трограма, утврде властите
задатке у разради м конкретизацији ставова садр-
жанихс у њему им усмеравању шмроке друштвене
акције на његовом остваривању, по роковима и но-
сиоцима послова и одговорности.

Истовремено, иницијативом и залагањем кому
чиста треба да се обезбеди, да све самоуправне
организације, сви државни органи, све друштвено-
-политичке заједнице им све друштвено-толитичке
организације, на основу Акционог програма, утвр-
де своје задатке у оквиру својих надлежности и
одговорности, ч то што пре.

Дакље, није реч о томе да Савез комуниста
треузмле улоге других, већ да комунисти дељују
свуда одлучно, доследно и без опортунизма. Сада
је важно да свако извршава своју улогу, своје за-
датке ш одговорности. Да нико не буде „ибез задата-
ка и нико без одговорности, тако је речено почет-
ком фебруара ове године у реферату Милоша Син
ђића о задацима комуниста Србије после Друге
конференције Савеза комуниста Југославије.

Од ове конференције прошло је неколико же-
сеци. Време је да на нашим састанцима и седница~
ма на свим нивошма друштвено-тполитичких орга-
низација, представничким органима, органима са-
моутрављања, судству, тужилаштву, у инспекци-

јама ц у свим установама и институцијама отшти
не чзвршимо анаљизу сопствене активности п од-

говорности на реализацији њеног Акционог прог-
рама. Да се самокритички осврнемо на налц сопстве

на рад, јер без конкретног рада нема ни доследне
борбе за даље развијање самоуправних социјалис-
тичких односа. Извршимо увид у то, да ли су сви
фажтори донели своје акционе програме и да ли
су у њима садржани рокови до када им шта треба
урадити на њиховом спровођењу, ЉЕ
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БРАТИМЉЕЊЕ ПЛАНИНАРА
МАРИБОРА И КРАЉЕВА

4 КРАЉЕВАЧКИ И МАРИБОРСКИ ПЛАНИНАРИ У-

___«ева.„иделола.Иби

СПЕШНО САРАЂУЈУ.

 

ОВЕ ГОДИНЕ ЗАЈЕДНО
СА КОЛЕГАМА ИЗ СЛОВЕНИЈЕ ЉУБИТЕЉИ ПЛА-
НИНА ИЗ КРАЉЕВА УЧЕСТВОВАЋЕ НА НЕКОЛИ
КО АКЦИЈА. УСКОРО ЋЕ ДОЋИ ДО БРАТИМ-
ЉЕЊА ПЛАНИНАРСКИХ ДРУШТАВА „ГВОЗДАЦ“
ИЗ КРАЉЕВА И ПЛАНИНАРСКЕ ОРГАНИЗАЦИЈЕ
ИЗ МАРИБОРА.

Сарадња краљевачких и
мариборских планинара по-
чела је априла прошле годи-
не, када су седамнаестори-
ца љубитеља планина из
Словеније, као гости Плани
нарско - смучарског друшт-
ва „Гвоздац“ учествовали у

акцији под називом „Стаза-
ма револуције“, која је ор-
танизована на Гочу. Сарад-
ња је настављена на Десе-
том слету Југославије у ју-
лу прошле године на Копа-
онику, Том приликом, Краље
вчани и Мариборчани орга-
низовали су заједнички ло-
гор. Одмах после заврше-
ног слета на Копаонику љу
битељи шума и планинских

висова из две републике за-

једнички су учествовали на

прослави дана устанка на-

рода Србије на Гочу.

Краљевачки планинари у-
звратили су посету колега-

ма из Марибора прошлог се
птембра, када су учествова-

ли на планинарској просла-
ви на планини Бочу код По

љчана.

И у овој години настави-
ће се успешна сарадња два
планинарска друштва. Пред

виђено је, најпре, да се за
једнички организује таборо-
вање на Сутјесци, које ће

трајати 15 дана. Поред то-
га, млади планинари ових
друштава организоваће акци
ју под називом „Траговима

игманског марша“.

На недавно одржаној Го-
дишњој скупштини Планина
рско - смучарског друштва
„Гвоздац“ додета је одлука
о братимљењу са планина-

реком организацијом из Ма

рибора. Том приликом биће

потписана и заједничка По

веља о братимљењу плани-

нара и смучара два братска

трада.

Д. Илић

СЕДНИЦА СВА ТРИ ВЕЋА СКУПШТИНЕ ОПШТИНЕ КРАЉЕВО

ЗДРАВСТВО У СРЕДИШТУ ПАНЉЕ
БЕ ЗДРАВСТВЕНА СЛУЖБА У НАШЕМ ГРАДУ БЕЗ

ДОВОЉНО ПРОСТОРА И ОПРЕМЕ

# ПРЕПОРУЧЕНО УДРУЖИВАЊЕ СРЕДСТАВА И

ЗДРАВСТВЕНИХ УСТАНОВА

ЕЕ УВОЂЕЊЕ МЕСНОГ САМОДОПРИНОСА ЗА ЗДРАВ

СТВО ЈЕДИНО ПРАВО РЕШЕЊЕ

У Краљеву је прошлог
уторка одржана заједничка
седница Општинског, Прив-
редног и Већа друштвених
служби Скупштине општи-
не. Одборници су усвојили
информације о стању и проб
лемима здравствене зашти-

те и здравствене службе на
општинском подручју и до
нели одлуку. о оснивању ор
гана за унутрашње послове
општина Краљево, Рашка и
Врњачка Бања. Прихваћене
су такође и одлуке које се

односе на ревизију и израду
урбанистичких планова на
подручју општине као и од
луке о измени Генералног и

Детаљног урбанистичког ре-
шења усвојеног Генералним
урбанистичким планом Кра-

 

дице и Чибуковца за реко;
стукцију и изградњу саоб-
раћајница. Поред осталих
питања која су се налазила

на дневном реду донета је
и одлука о усвајању Генера

лног и Детаљног урбанис-

тичког решења за депонију
смећа у Краљеву.

Здравствену служба у теш-

ком положају

Ова седница Скупштине
општине остаће по много че
му у трајном сећању одбор-
ницима. Не само због акту
елности проблематике коју
су разматрали већ по усво-
јеним закључцима и одлука
ма од далекосежне важнос-
ти. Наиме, здравство се на-
шло у средишту пажње и
сви су изгледи да после не-

колико деценија овај град и

овај крај коначно почне да
решава горућа питања здра
вствене службе, Јер, оваква
каква је, у раскораку је са

привредним_трсссперу
средине у којој_ делује.
тледноје да суто схватили
не само предлагачи, Савет

за народно здравље и соци-
јалну заштиту, већ и сва
три скупштниска већа на
овој седници,

У нашем листу Краљевчани будно прате
живот

Подржавајући све предло
жене мере за што ефикасни

је и рационалније унапре-
ђење здравствене службе од
борници су као и сви добри
домаћини одлучили да без
обзира на све мзрести

ништа није скупо.

То је општи утисак, а чи-
њенице најбоље илуструју

садашњу ситуацију. Напри-
мер, рад специјалистичких

Конференција Савеза омладине у Тутину

ПРОТИВ ИДЕОЛОГИЈЕ
„ЈЕДНАКИХ СТОМАКА“

Двомесечна изборна акти-
вност у организацији Саве-
за омладине општине Тутин

раца у Тутину.
У поднетом извештају о

протеклом раду и дискусија

 

Чланови Савеза омладине у

завршенз је 9. априла ове го
дине када је одржана и из-
борна општинска конференци
ја Савеза омладине у 1971.
тодини, поднет реферат о на
редним задацима ове органи
зације, као и утврђен Прог-
рам наредних задатака.

Поред чланова Конферен-
ције и других гостију конфе
ренцији су присуствовалу и
Махмут  Ђерлек, секретар
ОК СКС Тутин, Милорад Ве
селиновић, председник ОК
ССРН Тутин, Ибрахим Гра-
ховац, председник Општин-
ског синдикатног већа и Ме
тко Шкријељ, председник Оп
штинског одбора Савеза бо-

Тутину на једном састанку

ма дискутаната оцењено је да
је организација Савеза омла
дине у овој општини у про-
теклој години изашла из а-
нонимности, зачаурености и
пасивности и да је пуно учи
њено на организационом уч
вршћењу ове организације,
као и да је омладинска орга
низација нашла своје место
у целокупном друштвено-по
литичком животу и раду у
општини.

Реферат бо наредним зада-
цима омладинске организа-
ције поднео је Хајран Соко
ловић, председник Општин-
ске конференције Савеза ом
ладине у коме је истакао
приоритетне задатке ове ор-

танизације у наредном пери
оду. Учешће омладине у са
моуправљању, проблеми не-
запослености, услови школо-
вања, материјални положај
омладине, идеолошко-полити
чки рад, социјалне разлике
итд, питања су на којима ће
омладина у свом раду у на-
редном периоду поклонити
посебну пажњу, истакнуто је
у реферату Соколовића.

— Реаговања омладине на
појаве социјалних разлика
су изразита, гли не зато што
је данас модерно говорити о
социјалним разликама, већ
зато што те разлике посто-
је. Савез омладине није за
идеологију „једнаких стома-
ка“, већ награђивање према
резултатима рада —, конста

тује се у реферату.

— Омладина не жели да

буде само посматрач, већ хо
ће да буде равноправан учес
ник у целокупном развоју оп
штине и спремна је да прих
вату део терета који јој у то
ме припада — био је захтев
Конференције.

Такође је била једноглас-
на и оцена о нужности фор
мирања Међуопштинске ко-
вференције Савеза омлади-
не.

На крају је изабрано пре
дседништво од 17 чланова, а
за председника општинске
конференције Савеза омлади
не изабран је поново Хајран
Соколовић, професор из Ту-
тина.

А. Смаилагић

  

скупштински

служби Медицинског центра
у Краљеву одвија се у пре-
натрпаној згради, где су све
просторије искоришћене за

ординације, а као чекаони-
Чни иауиви  

   

  уз стално при јтну. опасност
од разних инфекција. Ниш-
та боља ситуација није и са
осталим одељењима. Пријем

но одељење је у подруму,
заразно у магацину, породи
лиште у дотрајалој призем-
ној згради, а саветовалиште
за труднице у адаптираној
бившој кухињи. Када се то
ме дода да је амбуланта за

дечију хирургију у просто-
ријама диспанзера за рак он
да није тешко схватити сада
шњу ситуацију. у којој се
налази здравствена служба.

Напсри да се стање здраво-

твених установа побољша

Суочени са оваквим поло
жајем здравствене службе
одборници су у дискусији
били једнодушни да треба
подржати напоре да се сада
шње стање здравствених ус
танова поправи, Констатују
ћи да се здравствена служ-
ба налази у веома рђавом и
малом смештајном простору
и да ради са дотрајалом оп-
ремом, у дискусији чула су

се мишљења да су досадаш-
ње импровизације и адапта
ције појединих одељења ода
ено превазиђене, да не одго
варају намени и да угрожа-
вају безбедност и здравље

болесника. О томе сведоче
и извештаји о здравственом

надзору и упозорења сани-

тарних инспекција, а често

услед немања елементарних

услова за нормално комуни

цирање са пацијентима до-

лази до њихових оправда-

них протеста,
У информацији о стању и

проблемима здравства и уво
дном излагању председни-
ка Савета за народно здрав-
ље др Живојина Стефано-

вића се истиче да због не-
достатака средстава здрав-
ствене установе не могу да
планирају изградњу нових
објеката и набавку неопход
не опреме.
Када се зна да је на под-

Ручју краљевачке Комунал-

не заједнице социјалног оси
гурања медицинска опрема

(Наставак на 3. страни)
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СВЕ НАЈБОЉЕ
0 УШЋАНСКИМ
ЛЕКАРИМА

Редован сам читалац ва
шег листа, па бих зато хте
ла да изнесем и своје ми-
шљење поводом недавног
ваписа „Код доктора кроз
прозор“ којим се ушћан-
ски: лекар др Божа Раден
ковић приказује у лошем
светлу. Међутим, ни за је
дног ушћанског лекара не
би се могло рећи ништа
лоше било у ком смислу,

 
  

  

 

 

а понајмање у вези њихо
ве дужности лекара и од
носа према пацијентима.
Не говорим само ово на ос
нову личног искуства, већ
добро познајем људе из
овдг краја који исто тако
мисле, Зато није чудо што

је поменути напис изазвао
неугодне коментаре у чи-

тавом ушћанском крају.
Здравствена станица У

Ушћу покрива подручје
од близу тринаест хиљада
становника о чијем здрав

љу брину двојица лекара:
др Божа Раденковић и др
Мирчо Миков. Има дана
када ова два лекара пре-
гледају у својим ординаци
јама и по 150 пацијената
не водећи рачуна о рад-
ном времену, а што је ве-
ома важно предусретљиви
су и пажљиви, нарочито
према мештанима удаље-
нијих села, Ево узгред и
мог случаја. Прошле годи
не у јулу месецу изненада
сам се разболела. Лекар-
ску помоћ сам потражила
негде око 19 часова, Др. Бо

жусмо срели на улици (ра-
жу смо срели на улици (ра

је зато без речи по-

    

      

  

  

 

је после радног
"дошао да прегле

ју децу. Знам такође
за више таквих стучајева

_ када наши доктори нису
гледали ни на време ни на
удаљеност ако је некоме
требало да се укаже по-

__моћ,
Поред свега сведоци смо
недавних догађаја прили-
ком вакцинисања када су
наша два лекара неумор-
но радили и по 20 часова
заједно са другим особ-
љем. За све то они заслу
жују наше велико хвала,
а не покуде и критику ко
ја није добронамерна.

 

Мира Тењовић,
Ђаково — Студеница  
 

тутин

УСВОЈЕН ПРОГРАМ
РАДА ССРН

У Тутину је 13. априла о-
ве године одржана Девета
седница Општинске конфе-
ренције Социјалистичког са
веза општине Тутин.
На овој седници поднета

је информација о реализа-
цији програма рада друштв
ено-политичке активности
организације социјалистич-
ког савеза општине Тутин у
1971. години. Такође, је до-
нет и Програм рада за ову
тодину, као и Програм обу-

ке становништва за опште-
народну одбрану,
За делегата Треће конфе-

ренције пољопривредних п»
извођача Србије изабран је
Азем Аземовић, директор

Пољопривредне задруге Ту-
тин,
Такође су извршене и ве

ке измене и допуне прави-
ла Општинске конференци-
је ССРН, тако да ће нова О
"пштинска конференција од
сада бројати 67 уместо доса

дашњих 47 чланова, а Извр
шни одбор Конференције 17
уместо досадашњих 11 члано

ва.

А. Смаилагић

У сусрет !У кон

ДОСЛЕДНО СПРОВОЂЕЊЕ _
УСТАВНИХ АМАНДМАНА

Ћ Прошлог петка у Краљеву
је одржан заједнички сас-
танак Општинског комитета
Савеза комуниста и једног
броја чланова Савеза кому
ниста из самоуправних рад

них организација. Расправ
љало се о Савезу комуниста
У радним организацијама и
спровођењу Уставних аман
мана.

Уводно излагање поднео

 

Све се

Ф ГДЕ
РИХ ДИНАРА

На свим скуповима је у-
тврђено да је област стано-
вања подручје знатних со-
цијалних разлика. На скупо
вима грађана износе се ра-
зличите оцене и дају разно
разни предлози. Међутим,
најречитије о социјалним не
једнакостима, када је у пита
њу кров над главом, говоре
бројке.

Тако, и поред значајног о-
бима стамбене изградње од
1945. године наовамо, кра-
јем прошле године недоста-

јало је, и то само за реше-
ње нужних смештаја, око
174.000 станова, Исто толи-
ко станова недостајало је и

1966. године, а за пет годи-
на изграђено је 633.000 ста-
нова.
У око 10 одсто свих стано

ва у нашој земљи живи два,
три па и више домаћинстава,
или милион Југословена, Са
мо у 20 највећих градова о-
ко 40.000 станова је без стру
је а 442.640 без водовода и
канализације.

Када, у светлу ових број-
ки, погледамо остваривање
солидарности у решавању
стамбеног питања онда друш
твену помоћ треба схватити
као обавезу друштва према
оном делу радних људи ко
ји су у протеклом периоду
издвајали из дохотка (или
им је било отуђено) преко

5.000 милијарди старих дина
ра. Из ових средстава грађе
ни су станови у друштвеној
својини, а у тим становима
данас — јефтино и конфор
но други станују. Зато је
неопходно и нужно повећати

укупан обим стамбене изгра
дње.
Посебне коментаре у јав-

ности изазвали су подаци о
врло великом броју кућа за
одмор и рекреацију (виле и
викендице). Око тога, међу-
тим, јавила су се најразно-
врснија, произвољна мишље
ња и оцене, Пре свега, не

прави се јасна разлика из-
међу малих и јефтиних згра
да и оних које имају све о-
собености куће за станова-
ње. Зато је неопходно да се

одмах сасвим тачно дефини-

 

4 АКТУЕЛНА ТЕМА у

БРОЈКЕ ОТКРИВАЈУ

ференцији СКС

је секретар Фабричке кон-
ференције Савеза комунис-
та Индустрије „Магнохром“
Зарије Мартиновић. Он је
том приликом између оста-
лог присутне информисао о
До сада предузетим мерама
на примени Уставних аманд
мана у Фабрици вагона,
„Каблару“ „Јасену“ и Инду
стрији „Магнохром“,
Чланови Савеза комунис-

 

интензивније гради у Краљеву

“>

ХИЉАДА МИЛИЈАРДИ СТА ва је до 60 одсто кредита,

ше појам објекта за одмор и
рекреацију (према квадрату
ри корисне површине) и то
издвоји од појма виле или
летњиковца. Сигурно је да
виле и летњиковци имају

све карактеристике луксуз-
не зграде за становање, што

се морају тако и третирати
у погледу пореских обавеза
и утицаја на цензус за сти-
цање права личне својине
на два већа, односно мања

стана. Опорезивање такве и-

мовине морало би да буде
доследније и оштрије него
сада.
Треба рећи још и то да се

наменска средства За стам-

бену изградњу пласирају ре
лативно тешким условима.

Учешће сопствених средста-

 

та ових радних организаци
ја, у својој дискусији су у
основи изнели захтев за пре
дузимање ефикасних мера,
у циљу доследне примене
Уставних амандмана. Оце-
њено је да се већина радних
организација по овом пита-
њу још увек налази у фази
предузимања организацио-
них припрема. Међутим, и
у овој фази, како је истак
нуто на овом састанку, већ
су се јавиле извесне дилеме,
а које се пре свега односе на

формуладију основне орга-
низације удруженог рада
Због тога је наглашено да

ће наше поруке ЈУ конфе-

ренцији Савеза комуниста
Србије ићи углавном за тим
да се за одређена питања
за која није могуће дати ре
шење у општини, иста пот-
раже од републичких орга-
на и организација. С друге
стране на конференцији тре

ба изаћи са конкретним пре
длозима мера и акција, ко-
је ће представљати обавезу

комуниста у самоуправним
радним организацијама и
другим самоуправним струк
турама у општини, тако ће
се дух и смисао уставне ре-
форме до краја спровести у

живот.
М. Ђокић

       
     

 

  

 

камата 3,5 до 4 одсто, а рок
враћања до 15 година. Зато
су досада ова средства, нај-
већим делом, користиле висо
ко акумулативне радне ор-
ганизације и грађани који
су могли да за то обезбеде
додатне паре, изван редов-
них прихода. Да би се учеш
ће у овим средствима обезбе
дило и онима који немају
додатне изворе прихода, и-
ли нису тако високо акуму-
лативни, сматра се да део

ПОЗИВАНО ВАС -
У сваком броју нашег

ој редакцији на телефон

РАДМИЛА ОКОШАНОВИЋ,
домаћица:

ИБАР

- Читала сам о систему
Ибар—/Лепенац, и никако
не могу да схватим, заш-
то се одговорни фактори
више не заложе,да сетај

пројекат поново преиспи
та. Посебно ме чуди шта
се чекало до сада. Гледа
ла сам на телевизији ка

ко то изгледа са Ресавом,
стално слушамо како се
медицински и други стру
чњаци боре против некон
тролисаног загађења во-
да, а ево шта се догађа
са Ибром. Ја нисам ника-

кав стручњак, али могу

замислити какав ће Ибар

изгледати за (неколико
година. Уместо здравља
и лепоте он ће доносити

болест и беду. Шта ће

бити са туризмом, водово

дима, плажама... лако

је наслутити. И оправда-

но се питам шта ће нам

за све ово рећи будуће

тенерације,

ЧЕДОМИР ЈОВИЋ
елекро - техничар:

ЧИСТОЋА И ЗЕЛЕНИЛО

- Кажу многида је Кра

љево најчистији град У

Србији, а ја бих рекао да

имат брзо из-

У ико се ми гр

ађани у првом реду буде

мо овако понашали. Нара

вно и Чистоћа би морала

— бити ангажованија. Чини

ми се да родитељи веома

мало воде рачуна како

им се деца понашају на

улици, мада би саветима

могли знатно утицати на

њихово понашање. Пре

неколико дана прошетао

сам Ибарским кејом, и за

  
новца за стамбену изград-
њу треба обавезно орочава-
ти. На тај начин би се обез-
бедили повољнији кредити
свима који су у објективно
тежем финансијском поло-
жају — било појединци или
радне организације.

см.

 ом

из ЈНА

РАСПНСАЛН
ТА ВОЈНЕ

ме.

КОНКУРСИ
АКАДЕМИЈЕ

Е МОГУ КОНКУРИСАТИ И ВОЈНИЦИ, ПОДОФИЦИ-
РИ И ПИТОМЦИ ШКОЛА ЗА РЕЗЕРВНЕ ОФИЦИ-
РЕ

Персонална управа Савез-

ног секретаријата за народ-
ну одбрану расписала је о-
вих дана конкурс за пријем
ученика у војне академије

Конкурс је отворен до 1. ју

ла 1972. године и односи се

на пријем ученика у Војну

академију копнене војске,

Ваздухопловно техничку вој

ну академију, Морнаричку

академију, Високу техничку

школу копнене војске и Вој

ну економску академију.

У све ове академије прима

ће се свршени ученици гим

назија и техничких школа
одговарајућих смерова, а У

Војну академију копнене вој

ске још и свршени ученици

учитељске школе. Квалифи

кационе испите полажу са-
мо кандидати за Високу тех

ничку школу копнене вој-

ске и то из математике. Тај

испит неће полагати одлич-

ни ученици и врло добри а-

ко; из математике имају та-

кав успех.

За упис у војне академије

могу конкурисати и војници,

као и подофицири и питом

ци школа за резервне офи-

цире ако испуњавају усло-

ве конкурса.

По завршетку школовања,

питомци војних академија

се производе у чин потпоруч

ника.

вести са телефона 22-652

УРЕЂУЈЕ: МИЛАН ГЛИШОВИЋ

ПОЗОВИТЕ МА
листа, мало места и за

вас, драги читаоци, Потребно је да се јавите на-

22-652, или ћемо вас ми
позвати (случајним избором), па ће свака новост за
коју мислите да је вредна пажње бити и објав-

љена. Надамо се да ћете бити добри сарадници.

препастио се понашањем
једне групе младића. Из
чиста мира скакали су

и ломили зелено шибље
крај стазе. Нија а нимно

ти други грађани нисмо
имали три чисте да их о-
помене, јер би нас сигу-
рно 'нагрдили. Не знам
шта у таквим случајеви-
ма ради комунална ин-
спекција и милиција.

Десанка ГРОЗДАНОВИЋ,
шеф кухиње ресторана,

„Ибар“:

ЦЕНЕ

У последње време ника

ко да се уклопимо. У одно

су на тржишне цене, цене
наших услуга су ниске, а
због замрзнутих цена не

можемо их повећати. Ина

че у нашем ресторану ме-

сечно правимо промет од

17 милиона старих динара

Дневно издамо око 500 об

рока. Наши гости су најче

шће самци, пролазници и

екскурзије.

живана МРДАКОВИЋ,
моделар „Весне“
из Сјенице:

НУДИМО ПОСАО

—Ми у Весни, прочита

   

вас Ма

нас“, даћерка ватрогасца

Петра Спасића, већ неко

лико година безуспешно

тражи посао, Пошто су на

ма стенодактилографи по-

требни, договорили смосе

да преко ваше рубрике тој

девојци понудимо посао.

Очекујемо да ће нас ових

дана посетити, како би се

упознала са радним мес-

том и осталим условима.  
Седница Скупштине општине

рашка

УСВОЈЕН БУЏЕТ
ЗА ОВУ

Прошлог петка у Рашки
су одржане посебне седнице
општинског Већа и Већа рад
них организација и зајед-
ничка седница Скупштине
општине. На посебним седни
цама разматране су основе
политике друштвено-еко-
номског развоја општине Ра
шка за 1972. годину као и
нацрт буџета општине за
1972. годину.
На основу мера економске

политике за 1972. годину и
основних карактеристика
друштвено-економског разво
ја општине у досадашњем
периоду, на седницама оба
већа оцењено је да ће у то
ку ове године доћи до порас
та привредних и друштве
них активности на подруч-
ју општине у односу на рани
је године. На основу пораста
производње, промета и услу
га планира се да укупни
друштвени производ прив-
реде порасте у односу на
прошлу годину за 24 одсто
при чему друштвени сектор
привреде треба да расте по
стопи од 27 одсто, а приват-
ни од 10 одсто. Предвиђа се
такође да ће лични дохоци
у општини бележити стопу

раста од 13 одсто, запосле-

Годину
вост 6 одсто и националну
доходак по глави становни:
ка 21 одсто,
Буџет општине Рашка 3:

1972. годину садржи укупне

приходе од 9.548.000 динара
а планирани су расходи
9.497.000 динара и нераспоре

ђена резерва по буџету 50.50
динара. Приход буџета ј

овој години треба да буде
већи за 1.321.555 динара илу

16 одсто више од остваре.
них прихода у прошлој го-
дини. Буџетски расходи пле
нирани су у, складу очекивг

них прихода и већи су 3:
1.473,.163 динара или 18 оде:
то од прошлогодишњих.
На заједничкој седницу

оба већа одборници су ра:

матрали програма рада ор
гана управе Скупштине
општине за ову годину, за-
тим програм рада Одељење

за унутрашње послове, Оп-
штинског суда, као и прог-
рам рада Општинског јавној
тужилаштва.
На крају седнице за суди-

ју Општинског суда у Раш
ки изабран је Драгић Мр-
вић, дипломирани правник
из Сјенице,

Д. Радуловић



 

 

21. април 1972. године

ПОСЛЕ ЈЕДНЕ УСПЕЛЕ АКЦИЈЕ

ДВЕ НЕДЕЊЕ НЕИЗВЕСНОСТИ
За време трајања активне

и веома одлучне борбе про-
тив продирања вируса вели
ких богиња и на наше опш
тинско подручје често се чу
ла до тада неуобичајена реч
— карантин. У ове импрови

зоване болнице у оваквим
оклностима док траје опас-
ност од епидемије могло се
ући, али не и изаћи када се
хтело. Међу таквим „заточе
ницима“ једног од краљевач

ких карантина, специјално
припремљеног за евентуал-,
но лечење оболелих од вели
ких богиња, 27. марта у ноћ
ушла је екипа здравствених
радника на челу са др Бо-
жом Станковићем и провела
У просторијама Антитубер-
кулозног диспанзера више
од две недеље. О утисцима

из те неуобичајене изолаци
је од спољашњег света, 0
пацијентима и свему што се
збивало тих дана међу њи
ма, разговарали смо са др
Божом Станковићем.

— Одлуком Општинског

штаба за сузбијање каран-
тинских болести био сам од
ређен за руководиоца стаци
онарне установе за лечење
евентуално оболелих од вели
ких богиња у—Антитуберку-
лозном диспанзеру из кога
су претходно исељени болес
ници. Одмах сам предузео
све мере да се установа пот
пуно прилагоди једној так-
вој намени, тако да смо би-
ли спремни да у сваком мо-
менту примимо на лечење
болесника. Благовремено је
састављена и екипа која је
предвиђала одређени број
сестара, ара и помоћ-
ног особља. Међутим, мошто
се код већине чланова еки-

пе није примила вакцина,

формирана је друга екипа

од особља успешно вакцио
нисаног.

Када је и како започео Ваш

карантински посао2

— У току ноћи, око 22,30

часова, 27. марта, налазио

сам се код куће и припре-

мао се за спавање када ми
је телефоном речено да са-

купим екипу, пошто се поја

вио један сумњив случај. Ни

је било времана за размиш-

љање, морало се поступити
по свим правилима која на

лажу такви изузетни усло-
ви, и већ око пола ноћи са

екипом био сам у Диспанзе

ру на својој новој дужнос-

ти. Наш први пацијент био

је ученик из Шумарске шко

ле који је имао контакт са

већ оболелим учеником из кажем да је АТД диспанзер
Моровић, Након доласка

пацијента колима, специјал
но намењеним за такве при-
лике, предузели смо све ме
ре да приступимо лечењу
уколико се појаве симптоми
великих богиња. Тим пре
што смо тако нешто очеки-
вали пошто је ученик био у
директном контакту са већ
оболелим другом: провели

су заједно три дана и три но
Ћи, спавали у једној соби и

путовали аутобусом до Беог
рада.

Како се у тој неизвесности
понашао пацијентг

— Ученик је био свестан
озбиљности ситуације у ко-
јој се налази и будно је пра
тио сваку промену на себи,
Био је веома нерасположен,

   
Др Божа Станковић

1

утолико више што је био
сам и тако морао више да
размишља о самом обољењу.
Чинио сам све да га разве-

селим и да му објасним да
не мора да оболи сваки онај
који дође у додир са оболе-
лим, али ми он није увек ве
ровао. То је све трајало до

тле док није стигло више

сумњивих пацијената — уку

пно седам. Тада је наступи

ла друга атмосфера и како

су дани одмицали страха је
било све мање.

— Колико сте били као

екипа спремни да укажете
помоћ евентуалним болесни

цима од великих богиња“

— Срећна је околност што

није било обољења, мада

смо као екипа били потпуно

спремни да прихватимо и ле
чимо болеснике по најсавре
менијим методама, Могу да

за овакве прилике потпуно
одговарао, пошто је то уста-
нова на париферији града,
ограђена, тако да смо били
потпуно изоловани од кон-
такта са људима, а према ра
спореду просторија могли
смо да извршимо тријажу

и изолујемо оболеле болес-
нике и оне из првог и из дру
гог контакта. Могу да додам

да смо имали комплетну оп
рему и заштиту, а људи у
екипи су били искусни и
спремни болничари, припре-
мљени и већ од раније у то
ку своје службе упознати
са природом ове опаке болес
ти.

— Када вам је било нај-
тежег 5

— Нарочито нам је најте
жа била она ноћ када смоу
поноћ ушли у нашу болни-
цу и када смо нормално оче
кивали да дође оно најгоре.

У тим моментима нисмо има
ли времена да размишљамо
о себи, али свако од нас је

био у мислима са својом по
родицом, својим најмлађим.
Те ноћи нико од нас није
спавао, бдели смо над болес

ником, а ја сам морао бити
најсигурнији, највеселији
како бих разбио страх и не
извесност, У тим најкритич-
нијим моментима имао сам
прилике да посматрам рад
сарадника — наших_болни-
чара и могу да кажем да ме
је у потпуности задовољио,
јер су испоштовани сви при
нципи превенције ширења
даље инфекције.

— Каква је била ваша ве
за са спољним светом7

— Имали смо сталну теле
Фонску везу са Штабом и
са Медицинским центром,
тако да смо свакодневно ви
те пута контактирали са њи
ма. Они су се живо интере-

совали о стању у карантину.
Увек су нас бодрили и храб
рили и нудили нам разне
услуге. Тек после извесног
времена почели су да нас
обилазе пријатељи и позна-
ници, али само на растојању
од десетак метара — преко
ограде,

— Да ли сте имали одре-
ђеног искуства у оваквим
случајевима7

— Први пут се сусрећем
са оваквом епидемијом, са
изузетком далеко лакше е-
пидемије цревних болести у

Армији. Имајући у виду ка

кве катастрофалне последи-
це могу да оставе велике бо

гтиње, а поготову што је то

 

 

У слици
и речи

 

Свадбена увертира

Ових пет лепо поређаних прасића, што се окрећу на ражњу представљали

су само предјело за свадбу Миодрага Благојевића у улици Танаска Рајића у Кра-

љеву. Иначе Миодрагов отац Радован, био се већ одавно зарекао да ће синовљеву

свадбу спремити на сеоски начин, и поред тога што станује у готово самом центру

Краљева. Поред многих сеоских специјалитета, свадба ри су се посебно гостили ку-

пусом из земљаних лонаца. Овако је изгледала увертира, а како је било на свад-

би може се замислити, М. Глишовић

ретко обољење у нас, морао
сам да се посебно стручно
припремим за преузимање
овако одговорне дужности у
карантину. Чим је дошло до
појаве богиња ја сам сву
своју расположиву литерату

Ру простудирао више пута
тако да сам био потпуно
спреман, а поред тога имао
сам и упутства Републичког
штаба за борбу против ка-
рантинских болести.
— Да ли сте у то време

доживели неку непријат-
ност7
— Као што то обично бива

у таквим ситуацијама почну
да круже разне приче. Из-

међу осталог до мојих роди
теља у селу стигла је вест
да се налазим у карантину
зато што сам оболео. За све
време су живели у том убе-
ђењу иако сам им ја преко
моје породице поручио о че
му се ради. Ипак, неверица
је била јача, тако да су ода
хнули тек када су ме виде-
ли да сам изашао из каран-
тина.

Љ: Ђорђевић
М. Глишовић

мм

Седница

Страна 3.

свих већа СО Краљево

ЗДРАВСТВО У
СРЕДИШТУ ПАЖЊЕ
(Наставак са 1.стране)

амортизована за 90 одсто,
а да је у групацији ситног
инвентара највећи део кре-
вета и душека без садашње
вредности, што значи да је от

писан, онда није никакво из
ненађење што се предлаже
максимално ангажовање дру
штвених чинилаца наше ко
муне да се стање у здравс-
тву заједничким снагама по
бољша.

Перспективе здравства су

У удруживању

На подручју краљевачке
општине здравствена служ
ба је данас тако организова
На да постоји више самостал

них здравствених установа.
То су Медицински. центар,
Завод за здравствену зашти
ту, Диспанзер за медицину
рада Апотека, Здравствена
станица Медицинског цент-
ра железничара из Београда
и Здравствена служба Мата
рушке Бање. Свака од ових

 

Поводом акције хигијенизације насеља
 

ЗДРАВСТВЕНА. СИГУРЛОСТ ГРАЂАНА
Почев од осмог априла, у

Краљеву су предузете ванре
дне мере у погледу одржава

ња чистоће,
~ У том смислу Штаб за спре
чавање и ширење заразних

 

ми његови становници. По-
сле генералног прања град-
ских улица преко ноћи, Кра
љево је чисто бамо до девет
часова изјутра. После тога
улице су пуне отпадака и ра

Смеће испред аутобуске станице

болести и санитарни инспек
тор Скупштине општине, из
дали су и наредбу, чије ће
извршење контролисати орга
ни инспекцијских служби,
Поред радних организаци-

ја као што су Чистоћа, Водо
вод и канализација, Пијач-
на управа, Аутотранспорт,
Железничко транспортно пре
дузеће, Стамбено предузеће,
у овој значајној акцији, ко-
ја ће имати дугорочни кара
ктер, посебну улогу имају и
сами грађани. Изузетно анга
жовање се очекује од грађа
на који живеу насељеним
местима Краљева, Рибнице,
Матарушке Бање и Ушћа.
Тако, на пример, и поред за-
бране у овим насељеним ме-
стима се и даље држи живи
на па чак и домаћа стока, Уз
све то није мали број оште-
ћених санитарних уређаја,
неисправних судова за смеће,
септичких јама, пољских кло
зета...

И поред тога што се Кра-
љево убраја у ред најчисти-
јих градова у Републици, пр
ва акција санитарних инспе-
ктора открила је да се град

комплетно успавао на ста-
рим ловорикама. Само за два
дана — како нам је рекао
санитарни инспектор Славо-
љуб Раденковић, са подручја
града уклоњено је 331 кубук
смећа! Података још нема,
али може се замислити коли
ко је смећа избачено из насе
ља Рибнице, где у сенци мо
дерних вишеспратница бора-
ви сва могућа домаћа стока.

Инспектори су нас упозори
ли и на једну готово апсур-
дну чињеницу. Највећи крив

ци за нечистоћу града су са

зног смећа. Због таквог нема
рног односа грађана према
чистоћи свога града, разми-
шља се о увођењу мандат-
них казни на лицу места.
Истина, како смо сазнали,

инспектори су до сада наила
зили на пуну подршку гра-
ђана. Није забележен ни је-
дан инцидент, До сада није
било пријава, али како нам
рече Раденковић, од сада ће
се предузети и такве мере
против оних који и даље бу-
ду држали живину, стоку
или се буду огрешили о за
конске норме у смислу хиги-
јенизације насеља,
Јо: један проблем, више

сеоски, биће решен ових да-
на. Наиме, водоводи по сели
ма се више не могу градити
стихијски, како се коме про-
хте. Без одговарајуће техни
чке документације и здрав-
ственог прегледа воде, неће
се дозволити градња ни јед-
ног водовода. Треба рећи да
је досадашња стихијска гра
дња водовода у многим сели
ма често била лишена сваке
економске основе. Људи су
се без потребе, а нешто и
због ината, излагали непотре
бним трошковима градећи
упоредо неколико водовода,
са истог, или два суседна из
вора.
На крају да кажемо, да но

ве мере предузете у циљу хи
гијенизације насеља, поред
здравствене заштите и сигур
ности грађана, ако их подр-
же сви, постићиће и други
циљ: насеља ће нам бити ле-
пша и чистија а посебно Кра
љево, које се убраја у један
од највећих транзитних тури
стичких центара у земљу.

М. Глишовић

здравствених установа поје-
диначно планира и програ-
мира свој развој и рад. Чес
то и оне међусобно не ускла

 

На краљевачком скверу

Уа)

Ђују потребе са могућности-
ма и захтевима других здра

вествених установа, Зато је
предложено удруживање
здравствених радних органи
зација. >
Поред тога намеће се неоп

ходност изградње нових фун
кционалних здравствених
објеката, и обезбеђење оп-
реме, Према првим замисли
ма предвиђа се подизање но
вог хируршког блока, изград
ња АТ Диспанзера и Завода
за задравствену заштиту. Уз
то и низа других објеката у
сеоском делуопштине.
Да би се све то остварило _

на Скупштинској седници
одборници су говорили о уво
ђењу самодоприноса за здра
ветво. Наравно за ову акци-
ју неопходне су темељне и
широхе припреме. А пре то
та Скупштина је усвојила за
кључке Који се односе на
заказивање зборова осигура
ника по радним организаци-
јама ради изјашњавања о по
већању стопе доприноса за
здравствено осигурање рад-
ника за 1,4 одсто наменски
за инвестиције у здравству.
Са своје стране Скупштина
општине се обавезала да у гра
ницама буџетских могућнос-
ти планира средства за от-
плату ануитета по кредити-
ма добијеним за инвестици
је у здравству.
Редлно приказавање сада

шњег стања здравствене слу
жбе уз донете закључке на
говештава да ће у оквиру
средњорочног плана бити
остварен један значајан по
духват. Сада је наступио
преломни тренутак и од ком
плетности припрема зависи
успех започете акције на
унапређењу здравствене слу
жбе у краљевачком региону.

Основан „заједнички Секре-
таријат за унутрашње посло

ве Краљева, Рашке и Вр-
њачке Бање

У наставку рада одборни-

ци су прихватили предлог
одлуке о оснивању заједнич
ких органа за унутрашње по
слове Краљева, Рашке и Вр

њачке Бање. Говорећи о то-

ме Миша Рудњанин је ре-

као да су Скупштине општи
не Рашке и Врњачке Бање

већ дале своју сагласност о

овом питању,
Скупштина је на крају ра

да ове седнице дала и сагла
сност на предлог одлуке о
ревизији и изради урбанис-

тичких планова на општине
ком подручју и донела више
других решења.

Ђ. Ковачевић



     

Страна 4. ИБАРСКЕ НОВОСТИ

Одржана Скупштина Основне привредне коморе Краљево

(ОЧЕНУЈУ СЕ БОЉИУСЛОВИ ПРИВРЕЂИВАЊА
РА

 

9 УВОДНО ИЗЛАГАЊЕ О КРЕТАЊУ ПРИВРЕДЕ НА'
ПОДРУЧЈУ КОМОРЕ У 1971. ГОДИНИ И УСЛОВИ-
МА ПРИВРЕЂИВАЊА У ОВОЈ ГОДИНИ ПОДНЕО
ТОМИСЛАВ ШТАВЉАНИН, ПОТПРЕДСЕДНИК ОС-
НОВНЕ ПРИВРЕДНЕ КОМОРЕ

 

Прошлог петка на Јастре-
пцу је одржана седница Ску

пштине Основне привредне
коморе из Краљева. Уводно

излагање о условима привре
ђивања У 1972. години под-
нео је Томислав Штављанин
потпредседник Коморе. Под-
нет је извештај о послова-
њу и раду Коморе у про-
шлој години и предлог про-
трама рада за ову годину,

ЈУ свом излагању Штавља-

нин је истакао да је у про-
шлој години у привреди на-
стављен динамичан развој
производње и услуга. Друш
твена привреда бележи по-
раст за 34 одсто У односу на
годину дана раније. Инду-
стрија Као водећа грана по-
казује најбоље резултате.
Повећан је пораст физич-
ког обима производње. То по
већање је значајније него
код осталих код „14. окто-
бра“, Фабрике вагона, „Сло-
боде“, Резног алата, „Пето-
жетке“, ПИК „Таково“, „Ру
бина“, Обим производње је
растао захваљујући проши-
ривању извозног тржишта и
повећања извоза нарочито
- конвертибилном подруч-
у.

Од осталих карактеристи-
ка привређивања Штавља-
нин је истакао да је дошло
до пораста запосленостиза
7,5 одсто (највећи пораст за
последње 4 године). Инвести
циона потрошња је повећа-

АУТОБУСА.

   

 

Ушће — На ледини из-
над самог Ибра кад се кре
не према Краљеву сада се
налази велика халау ко-

јој су смештене радионице
ковачница и магацин за

оправку и одржавање во-

зила. У њој велики број
радника у плавим раднич

ким комбинезонима који
заузети послом не подижу

главу на намерника који
навраћа. Чује се рад ма-
шина, бушилица и завари
вача, а то све ствара бу-
ку. Једини кутак тишине
је укусно уређена канце-
ларија управника погона

Љубише Петровића са чи
јег се прозора пружа див
на панорама на један део
Ушћа и Ибар који се пре
лива са утоком Студени-

цом,
— Управник је службе-

но одсутан, — рече Томи-
слав Ерац, пословођа и ви
сококвалификовани елек-
тричар, некадашњи рудар
У овдашњем руднику који

се налази у погону „Ауто
транспорта“ од његовог
формирања.
Стидљиво скроман, али

више него љубазан, Ерац
се трудио да пружи пода
тке об погону у коме је за-
послен.
— Жао ми је што упра-

вник није ту, јер би свака
ко више рекао о свему, —
правда се Ерац,
Љубиша, управник, је

дручју. Лични дохоци су но
минално расли по стопи од
36 одсто што је осетно пове-
ћање у односу на ранији пе
риод. Повећана је кумулати
вна способност привреде а
према завршним рачунима
укупан приход порастао је
за 34 одсто, Па и поред све
га неки битни услови у при
вређивању нису остварени.
Неликвидност у привреди
достигла је такве размере да
угрожава основне токове ре
продукције.

Када је говорио о интегра
ционим процесима Штавља-

нин је рекао да они у прош-

лој години на подручју Ко
море имају позитивно крета

ње. Створено је неколико ве

ликих система који су знача
јни за даљи развој економ-

ских односа не само на овом
региону него и у Србији.

Ова година значајна у

средњорочном развоју

Ова, 1972, година речено

је у излагању Томислава

Штављанина има велики зна

чај за средњорочни развој

привреде. У овој години се

очекује да се донесу сва си

системска решења која тре-

ба пре.свега да омогуће реали

зацију задатака средњороч-

пита ИЗ „АУТОТРАНСПОРТА“«“
погон на Ушћу

Било некад -
мнеповратило се

Ф од НЕКАДАШЊЕ РАДИОНИЦЕ СТВОРЕН
ЈЕ САВРЕМЕН ПОГОН ЗА ОПРАВКУ И ОДРЖА
ВАЊЕ ВОЗИЛА У КОМЕ ЈЕ ЗАПОСЛЕНО ОКО
СТОТИНУ РАДНИКА Ф НА ПОДРУЧЈУ УШЋА
САДА РАДИ 40 ТЕРЕТНИХ ВОЗИЛА И СЕДАМ

из породице Петровића у
којој је традиција да су
сви мушкарци професио-
нални возачи. Његов отац

је један од најстаријих
шофера у овом крају. Љу
биша га је наследио и био
је први послератни возач
на овој територији од мла
ђе генерације. Љубишин
брат, такође је возач, па
је и синовац изабрао исту
професију. Овај позив
као да се укоренио у фа-
милији Петровића и пре-
носи се са колена на коле
но, Што се тиче управни-
ка, он је висококвалифи-
ковани возач и веома це-
њен од свих радника у
овом погону.

У центру Ибарске клисуре

Бар што се тиче транс-
порта дрвене грађе и пре
воза руде, Ушће је погод-
но место. Ту су рудници и
комплекси шума, али има
ло место које није било у
стању да сопственим сред
ствима формира једно ус-
лужно транспортно преду
зеће, Све што је могло да
се учини биле су мање при
вредне организације и ме
Ђу њима мала радионица
„Механика“ за поправку
пољопривредних алатки.
ЈУ свом саставу радионица
са десетак радника који
по неколико месеци нису
могли да приме плату има

се ублажи нестабилност у
робно новчаним односима,
ефикасније и доследније ре-
шавање проблема неликвид
ности, смањење дефицита
платног биланса, повећање
извоза и смањење увоза. По
раст укупне производње и у-
слуга очекује се за 12,7 од-
сто, очекује се и бржи по-
раст запослености, Повећа-
ње запошљавања високо-

стручног кадра очекује се за
13 процената.

Након излагања Штавља-
нина о низу питања од ин-
тереса за развој привреде у
овој години јавило се неко-

лико дискутаната. Коста Јо
вановић, директор „Петолет
ке“ је рекао да не види про
блеме само у. санирању по-
стојеће ситуације у систем-
ским решењима. Он каже да
се треба окренути к себи,
својим кадровима, запошља
вању нових стручњака и то
не само у производњи него

и на руководећим местима.
Нашој привреди по речима
Јовановића недостају струч

ни кадрови, Ми не запошља
вамо школоване људе и не

тражимо потребне профиле
од школа. У даљем развоју
привреде овог подручја тре
ба ићи у даљу поделу рада,
специјализацију производ-
ње и борити се да наши про
изводи имају светске цене
али и светски квалитет.

Заим Пружљанин, секре-
тар Коморе се посебно освр-
нуо на питања неразвијеног
подручја. Он је дао предлог
да се тражи да се средства
за неразвијено подручје ду-
плирају, да се лимит учеш-
ћа фонда подигне до 50 од-

КООПЕРАЦИЈА СА ИНДИВИДУАЛНИМ | ПОЉОПРИВРЕДНИМ ПРОИЗВОЂАЧИМА

До ли ће сјеничка Задруга
успети у новом захвату

Зе ПРЕ ШЕСТ ГОДИНА ПОЉОПРИВРЕДНА

_

ЗАДРУ-

ГА „ПЕШТЕР“ У СЈЕНИЦИ ИМАЛА ЈЕ 3.700 ОВАЦА У

КООПЕРАЦИЈИ СА ИНДИВИДУАЛНИМ ПРОИЗВОЂА-

ЧИМА у НОВИМ ПЛАНОВИМА ЖЕЛИ СЕ ПОВРАТИ

ТИ РАНИЈА САРАДЊА.

Сјеничка задруга се може
похвалити једним значајним
захватом у кооперативној са
радњи са индивидуалним по
љопривредним произвођачи-
ма са овог подручја, наста-
лим још 1966. године. Тада.
је у кооперацији задруга и-
мала 3.700 оваца а Уговором
је откупила од земљорадни-
ка око 5.000 комада јагњади.
Кооперативна сарадња у сто
чарству текла је успешно и
наредне 1967. године када је
У кооперацији било 3.476 о-
_ваца. У наредним годинама
ова је бројка умањивана. Све
дотле док није у 1971. години

било свега 518 оваца у коопе

то самокод 16 коо-
 

Ако би неко тражио одго-

(Стална рубрика)

ла је два камиона и један
аутобус који је саобраћао
од Ушћа до Студенице и
обратно. У оваквом обиму
са сиромашним основним

средствима „Механика“ ни
је могла да егзистира, пер
спектива није била ника-
ква и зато је прихваћена
понуда да се од 1962. годи
не, уместо мале радионице
отвори погон „Аутотранс-
порта“ из Краљева. Нара-
вно, да одмах није могло
све да се реши као чароб-
ном палицом, али три ауто
буса и осам теретних вози
ла значила су многоза де
сет радника, Посла је би-
ло довољно и тада праш-

њавим Ибарским путем ка
миони су без предаха пре
влачили терету многим
правцима док су аутобуси
саобраћали ка Рудну, Јо-
шаничкој Бањи и Студе-
ници.

Прошлост је заборављена

Време је учинило своје.
Погон у Ушћу развијао се
из године у годину упоре-
до са својом матицом у
Краљеву, У међувремену,
Ибарску клисуру просе-
кла је асфалтна трака и
точкови на возилима кре-
нули су брже, док је сао-
браћај постао неколико пу
та живљи. Вишесе није
мислило на транспорт ро-
бе и шумске грађе за Кру
шевац, Краљево, Рашку,
Ивањицу, већ и на услуге
трећим лицима, власници-
ма моторних возила и ту-
ристима. Погон је рапидно
порастао. Данас уз седам
путничких аутобуса и че-

вор на питање шта је било

те се један захват практично

угасио и на један начин уда

љио произвођаче од задруге

онда би се морало рећи да је
рапидан пад постао због не-
могућности кредитирања ове
производње, Никако се нису
могла обезбедити средства за
кредите код банака за ове
сврхе. Најинтересантније у
свему овоме је питање — а
шта ће бити даље. Хоће ли
једна кооперација започета
1.966. године доживети рене-
сансу. Планови сјеничке за
друге то потврђујуј. Јер, пла
нирано је да у овој години
буде око 2.000 оваца у коопе

ји а наредне три хиља-
кооперацији ће седа

вати и овнови за приплод а
  

 

наставиће се са значајним о-
ткупом јагњади по око 15.000
комада годишње. Задруга У
коопрацији мисли да органи
зује и тов волова а настави
ђе се и са акцијом вештач-
ког осемењавања крава.
Видова кооперација са ин

дивидуалним пољопривред-
ним произвођачима биће све
више. Организоваће се от-
куп јаја, кромпира, овса, За
друга је уложила велика сре
дства за прерадне капаците
те за производњу сухомесна
тих производа. У наредном
периоду до 1975, године кла
ница ће повећати производ-
њу говеђег меса по годиш-

њој стопи пораста од 2 одсто
а овчег и јагњећег по стопи
од 3,5 одсто док ће се прера
да меса и сухомеснате произ
воде повећати тако да ће
производња пршуте расти по
стопи од 4,5 одсто.

Како сазнајемо Пољоприв
редна задруга „Пештер“ пос
тала је нови и први комби-

21. април 1972. године

сто јер општине не могу да
обезбеде своје учешће. Пру
жљанин је захтевао да се у
инфраструктури створи мо-
гућност да се ово партици-
пирање може изоставити и-

ли одредити минимално Уу-
чешће од 10 одсто, Он је тра
жио и да се оформи специја
лна институција која би се
бавила припремом материја-

ла — стручна екипа, која би
пратила проблеме неразвије
ног подручја и обрађивала
одређене елаборате. Он се за
ложио и за то да се убрза
поступак око доношења 3За-
кона о опорезивању дохот-
ка од кога се очекују мања
оптерећивања привреде.

Д. Цвијетић

нат на Пештеру. Она ће у
интересу коопераната ради
бољег откупа и пласирања
меса избећи досадашњи на-
чин продаје меса преко трго

винске мреже. Ићи ће се на
сопствени откуп и сопствену
продају меса по разним мес
тима наше земље. Отвориће
се три продавнице у Сараје
ву, три продавнице у Тито-
граду, по једно складиште у
Сарајеву и Београду. За све
ово ће се инвестирати око
3.600.000 динара и окончање
инвестиција се очекује до
1973. године. Поред овога за
друга планира и изградњу
тунела за дубинско смрзава
ње меса у кланици у које ће
се сврхе утрошити 3.000.000
динара. Према плану изград
ња овог тунела треба да по
чне 1973. године, Он ће омо-
гућити потпун смештај и чу
вање меса и стварање резер
ви.

Посебно ангажовање нови
Комбинат ће имати по пита-
њу народне радиности. Зад
руга ће тако чврсто везати
индивидуалне пољопривред-
не произвођаче за себе по
свим основама што ће сигур
но донети нове значајне ре
зултате. Гаранција 3за све
ово су средства која Комби
нат углавном обезбе
својих извора.

из

Група радника погона „Ауто трансп

трдесет камиона, погон

„Аутотранспорта“ на Уш-
Ћу са истуреним погоном у
Баљевцу, запошљава сто
радника. Пре нешто више
од годину дана на овом пу
стом платоу поред Ибра по
дигнута је модерна хала
са свим потребним маши-
нама где се обављају оп-
равке возила, Посла има
за све раднике, ту је сва
ки минут драгоцен јер он
доноси доходак, а време
тече брзо, па је прошлост
остала као једна успомена
о којој се ретко говори.
Када смо питали радни

ке, да ли су задовољни за
радама, одговорили су сим
патичним осмехом.

— Како кад. Ниједан ме
сец није исти, — рекла је
већина. — Задовољни смо.
У овом погону месечни

лични доходак није мањи
од сто хиљада старих ди-
нара. Појединци су прима
ли и по 250.000 старих ди
нара и то није необично,
јер су они своју зараду по
штено остварили већим за
лагањем на послу,

Посао и за другу смену

Транзит Ибарском маги
стралом условио је да по

таваницем-љенфте ок
гон „Аутотранспорта“ на
Ушћу од пре двадесет да-
на уведе идругу радну
смену у којој дежура се-
дам квалификованих рад-

ника. Заведено дежурство
није чекање на посао, јер
посла има довољно, али о-
ва екипа је спремна да у
свом радном времену сва-
ког тренутка пружи тра-
жене услуге трећим лици

ма: пролазницима и тури
стима.

На Ушћу ове зиме није
било снега, нити је било
зиме у пословању овог по
гона, Док посао тече и вре
дни радници га благовре-
мено извршавају, свако-
дневни живот намеће дру
га питања. Како решити
друштвену исхрану: До
пре неки дан о томе се ни
је знало много. Радници

су се хранили свако на
свој начин. Неко оним што
је понео од куће, други у
оближњој кафани. У међу
времену, Централни рад-
нички савет у Краљеву до
нео је одлуку да се радни
ци овог погона хране у об
лижњем ресторану ушћан
ског угоститељства и пла
Ћају богати оброк четири
динара, док ће разлику ко

сорта“ са Ушћа
звер~

 

мпензирати радна органи-
зација.
Покренуто је и решење

стамбених проблема. За са
да петорица радника ста-
нује у приватним кућама
и као подстанари плаћају
много више него када би
имали станарско решење,
У току су преговори да се
У будућој стамбеној згра-
ди, која ће се градити на
Ушћу, купе и два комфор
на стана за потребе „Ауто
транспорта“,
Када смо споменули све

што је интересантно из
овог погона, не би смело да
се изостави и име једног
радника. То је Вељко Бон
џић, ауто-ковач. Без дво-
умљења рекли су многи да
је то без поговора најбољи
и најпримернији радник
погона на Ушћу.

— Има доста добрих и
вредних радника, али ако
треба истећи једног међу
најбољима, то је Вељко, —
рекли су нам његови дру-
тови.
Вељко није ни чуо за

овај разговор, Биоје за-
узет својим послом.
У хали је одјекивао Туп

удар његовог чекића...

Д. Обрадовић

| ТРИтоаОВОНОКОКОКОКОООКОНООООЖОИОКОКОКОРНЖОРЖЖИЖИ 
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Кредити
   

ИБАРСКЕ НОВОСТИ

НОВИ УСЛОВИ ЗА _
ПОТРОШАЧКЕ КРЕДИТЕ

Потрошачки кредити ће се
ускоро одобравати по новим
условима. Банкарисе, наиме,
сада налазе у фази прерачу
навања, али је извесно да
ће цена задуживања грађа-
на бити већа. У ствари, сада
се помиње повећање камата
од три или четири одсто,
што значи да ће убудуће из
носити 11 или 12 процената.

Ово поскупљење потроша
чких кредита има и логич-
но објашњење: од децембра
прошле године повећане су
и каматне стопе на штедне
улоге, која сада износи око
девет процената у просеку.
Према томе, банкари кажу

да је немогућно куповати
капитал по вишој, а пласи-
рати по нижој цени. Сем то-

га; нови закон о банкама ко
ји је донесен децембра про-
шлле, а ступио на снагу кра
јем јануара ове године, бан

ке су први пут од рата доби
ле „одрешене руке“ да саме

одређују висине камата, не
само за потрошачке, већ и
остале кредите,
Удружење банака Југосла-

вије је, са своје стране, пре-
поручило банкама да, као
код штедње, и код одређива
ња каматних стопа иду на
самоуправни споразум, како
би се одредила јединсвена
цена капитала за целу зем-
љу. Ово тим пре, што се
већ сазнаје да постоји опас-
ност од увођења хетерогених
камата на потрошачке креди
те, што би без сумње, изаз-
вало поремећаје на тржиш
ту. Засад постоје чврста уве
рења да ће до овог споразу-

Ма и доћи,

Од када ће цене потрошач
ких кредита бити и званич-
но повећане то се засад тач-
но не зна. Дилемд је, наиме,
у томе што постоје различи
та тумачења у вези са тим;

да: ли камате потпадају под
одлуку Савезног извршног
већа о „замрзавању цена“.
Како смо обавештени и ова
енигма ће ускоро бити реше
на, јер је Удружење банака
Југославије затражило од
секретаријата за финансије
званично тумачења о овом
питању.
Што се тиче других усло-

ва они се, како се сада смат
ра, неће (битније мењати.

Ипак, дилеме постоје, када

је реч о максималном изно-
су кредита, који сада изно-
си 10.000 динара. Сматра се
наиме, да би тај лимит тре

бало смањити на 8000 или
6000 динара. Што се тиче ро
ка отплате он ће остати ис-

ти: најмање шест а највише
24 месеца. Неће се, најверо-
ватније мењати ни готовинс

ко учешће, које сада износи
20 до 30 одсто од износа одо
бреног потрошачког кредита.
Ове године је извесно да

грађани неће моћи да купу-

ју на кредит увозну робу,
без обзира на вредност. Што
се тиче домаћих производа
трајне вредности они ће се
и даље продавати на заду-
живање, мада и то зависи
од финансијских могућности
појединих предузећа, која
такође обезбеђују средства
за продају н4 кредит, Нели
квидност у привреди се већ
негативно одразила на пот-
рошачке кредите, па се неки
  

КАКО ЋЕ РАДНИЦИ „ЈАСЕНА“ У КРАЉЕВУ ОБЕЗ-

.

БЕДИТИ СРЕДСТВА ЗА КУПОВИНУ ЛЕТОВАЛИШТА

ТРИ СУБОТЕ
ЛЕТОВАЛИШТЕ НА МОРУ

# ВЕЋИНА АНКЕТИРАНИХ РАДНИКА СЕ ИЗЈАСНИ
ЛА ЗА ДОБРОВОЉАН РАД СУБОТОМ КАКО БИ
СЕ ОБЕЗБЕДИЛА СРЕДСТВА ЗА КУПОВИНУ ЛЕ-
ТОВАЛИШТА.

Дрвни комбинат „Јасен“ у

неколико последњих годи-
на имао је значајан скок у

производњи — проширива-
њу програма производње и
освајању тржишта. „Јасен“

ужива реноме једног од нај

бољих произвођача намешта

ја у земљи, Да би се у томе

успело требало је много на-

пора и одрицања. Сва аку-

мулација је ишла на про-

ширену репродукцију. Же-
ља је била убацити у погоне

нове машине које могу да

дају одређени квалитет. Због

 

свега тога било је мало мо-

тућности да се одвајају не

ка значајнија средства за ја

чање стандарда радника.

Како смо сазнали ових да

на „Јасен“ је једина већа ра

дна организација у Краље-

ву без свог летовалишта. Са
да је поведена акција, чији

је иницијатор био Синдихат,

да се нешто и на овом плану
учини. Средства могу ство-

рити једино радни људи, про
извођачи запослени у овој

радној организацији. Пред-

ложено је да се организује

МАРРРА

ПОВОДОМ 25. МАЈА У КРАЉЕВУ

ИЗБОР ЛЕПОТИЦЕ ДАНА
МЛАДОСТИ

Комисија за културно-забавни живот при ак-
тиву Савеза омладине у Рибници, у сарадњи са Во

саставом „Безимени“ по-

у Рибници организује приредбе, на којима се би-
ра „Мис вечери.“ Финална приредба на којој ће
учествовати све претходно изабране „Мис вечери“
одржаће се 25. маја. Том
„Лепотица дана младости

приликом биће изабрана
72.“ Победница ће бити

награђена 15-дневним летовањем у Будви, а прва,
друга и трећа пратиља провешће два дана на из
лету на Златибору. Средства за награде обебзбедио
је актиљ Савеза омладине у Рибници,

кално - инструменталним
чела је да сваке суботе и недеље у Дому културе

Д. Илић

апарати за домаћинство, ко
нкретно, сада више не могу
да купе на задуживање.
У банкама, које иначе нај

више одвајају средства у
ове сврхе тврде, да не пос-
тоје нека „генерална“ огра-
ничења за износ средстава,
која се намењују у ове свр-
хе.

В. Лалић

малим

ЗАПОШЉАВАЊЕ У

 

Према друштвеном договору
ма и приоритету приликом запошљавања, прошле
недеље је у Фабрици кисеоника и ацетилена „Гоч“

; у Краљеву извршен избор за радно место приправ

данаУшћу

Н ДОЛОМИТСКОМ ПЕСКУ
ПОТРЕБНН МИЛИОНИ

Комунално предузеће „И-

бар“ на Ушћу крајем про-
шлог месеца обавило је је-
дан део великог посла. Ме-
ђЂутим, онај најглавнији оче
кује се с великим нестр-
пљењем, јер од њега најви-
ше зависи даљи развој не
само ове радне организа-
ције, већ и ушћанског и
студеничког краја. Утолико

и пре, пошто неки њихови
пословни партнери предви-

У СКЛАДУ СА ДРУШТВЕНИМ ДОГОВОРОМ

КИСИКАНИ „Г04“
о критеријуми-

ника фактуристе. Између осталог, основни крите
ријуми за пријем у радни однос били су: успех у
школи, материјално стање и чекање на евиденци
ји Завода за запошљавање. Одређени број поена
добијала су и деца без родитеља, деца инвалида
рада и ратних војних инвалида, као и деца учес-
ника народноослободилачког рата,

Полазећи од тога да избор треба извршити на
најширој и непосредној самоуправној основи, Коми
сија за међусобне радне односе Радничког савета
фобрике „Гоч“ одлучила је да сви кандидати са ко
мисијом учествују у гласању.

Држећи се ових принципа, више од двадесет
кандидата заједно са члановима Комисије одлучи

; ло је већином гтасова да се у радни однос прими
Нада Луковић, на радно место приправника фак-
туристе у овом радном колективу. Д. Илић

 

Актуелна тема
 

БРИГА 0 ДЕЦИ - ОБЛАСТ
СОЦИЈАЛНИХНЕЈЕДНАКОСТИ.

рад суботом и да се та сред
ства акумулирају за купо-
вину летовалишта, Направ-
љена је анкета међу радни-
цима — шта мисле о овом
предлогу. Већина радника се
сложила да се ради субо-
том, јер се за таква три рад-
на дана обезбеђује пола сре!
дстава за један објекат којиј
са сада може купити на Цр-

ногорском приморју. Доду-
ше, радници су истицали и
то да су до сада одмор на
мору углавном користили од
ређени људи и да је мало
било правих произвођача.
Неколико радница је било
обрадовано акцијом за скуп
љање средстава за летовали

ште, Оне су рекле да је рад

суботом једина прилика да

се дође до средстава за ле-

товалиште. Оне мисле и то

даће сигурно сви радници 0;

лазити на летовање уколи-!

ко се купи објекат. Он би

се могао користити по сме-

Наде за обезбеђење лето-

валишта има, јер се воде и
преговори да финансијери

буду поред „Јасена“ још и

„Магнохром“, Фабрика ва-

тона и „Аутотранспорт“, Че

тири радне организације же

ле да заједничким средстви
ма и заједничким напорима
омогуће угодан одмор сво-

јим радницима заједничком!
куповином једног већег 06-

јекта. Тако би се знатно сма

њили трошкови нарочито о-
ко исхране и броја запосле

ног особља, у сопственим ре
сторанима.

ДЦ.  

По броју установа за дне-
вни боравак деце наша зем-
ља би се нашла на дну ев-
еропске лествице. Нажалост,

и те малобројне дечје јасле
и вртиће користе, углавном
деца имућнијих _ родитеља
јер су услуге ових установа
поприлично скупе, Зато је и
разумљиво што се читава
област друштвене заштите
најмлађих нашла на ударцу
јавне критике, када је реч
о социјалним разликама.
Указује се и на парадо-

ксалну појаву: дечјих уста-
нова немамо довољно, а ка
да се и нека отвори остаје
празна јер-цена боравка де-
це није за џепове већине гра

ђана. Социјалне неједнако-

сти у погледу броја устано-

ва за дневни боравак деце

испољавају се и по региони-
ма. У Војводини, на пример,

рачуна се да има око 500 та

квих установа, а у читавој
републици Босни и Херце-

товини мање од стотину. Сли
чно је и у погледу школских
кухиња, Од 14.000 основних

школа у Југославији само

нешто преко 2.500 има такве

кухиње. Пример Косова је

посебно забрињавајући — та

мо од 800 школа само су че

тири организовале исхрану
ђака.

Интересне заједнице

Као и у многим другим 06

ластима где су уочене соци-
јалне неједнакости, на ску-

повима грађана изражен је

захтев да се оствари једин-

ствен систем друштвене за-
штите деце у општини и ре-
гиону. Предлаже се ствара-
ње интересних заједница ко
је би, применом принципа со

лидарности, обезбедиле удру
живање средстава за дечју
заштиту и правилно кориш-
ћење тих средстава.

см.

ђЂају идућих година повећа-

ну производњу и знатно ве-
ће потребе за доломитским

песком.
Недавно завршена геоло-

шка испитивања код студе-
ничког села Ђакова утврди
ла су резерве од 25 милиона

тона доломитта Д-категорије.
и седам милиона тона руде
ЦЕ-категорије. На основама

тих резерви урађен је цело
купни интвесициони проје-

 

Центар

кат за чије остварење биће
потребна тукупна средства у
износу од 305,885.953 старих
динара. Према том пројекту

предвиђено је знатно проши
рење дневног копа, затим
изградња жичаре од села
Ђакова до Живичке и тран
спорт руде до железничке
станице на Ушћу где би се
подигло машинско построје
ње за прераду, односно за
дробљење, сејање и суше-
ње доломитског песка. Уко-
лико би се добила ова пре-
ко потребна средства од са-
дашњих 10.000 тона доломи

та, његово ископавање и

прерада достигли би годиш-
ње и до 40.000 тона доломит
ског песка. Наиме, онолико

колико се предвиђа да ће
идућих година да буде по-

требно фабрикама стакла у
Параћину, Панчеву и Скоп-
љу. Додајмо још и ово. Пра
ма утврђеним резервама ек-
сплоатација доломитске ру-
де била би са оволиким ка-

пацитетима омогућена за око

5. страна

60 година. Од 13 запослених
радника, који данас радеу
једној смени, створили би
се услови за запошљавање
око 70 радника и рад би се
одвијао у три смене, Насу-
прот овим могућностима ске
плоатације и прераде доло-
мита, требало би свакако до
дати да је у прошлој годи-
ни, само због недостатка ме
ханизације, Комунално пре-
дузеће „Ибар“ на Ушћу има

Ушћа .

ло губитак од око 11 мили-
она старих динара,
Према изјави директора

ушћанског Комуналног прзг-
дузећа „Ибар“ Будимира Ко
шанина захтев за финансиј-
ска средства упућен је 27.
марта Југобанци и Фонду
заједничких резерви привре
дних организација краље-
вачке општине, Уколико та
средства не буду одобсена
на време, утолико постоји са
свим оправдана бојазанда
се закасни са радовима па
реконструкцији и сепарзци

ји ђаковачког рудника доло
мита, која треба да буде за-
вршена до краја идуће геди
не, како би се укључили у
испорукама доломитског пе-
ска фабрикама стакла, Прг-
ко потребна  финанси:ска
средства, која се очекују да
буду добијена путем позај-
мљеног кредита, предвиђа

се да буду повраћена путем
ануитета до краја 1980, годи
не.

м.
 

Привредни планови Врњ. Бање

ЈЕДИНСТВЕНА УТОСТИТЕЉСНО
ТУРИСТИЧКА –ПРИВРЕДА

У РАДНИМ ОРГАНИЗАЦИЈАМА ВРЊАЧКЕ БА.
ЊЕ РАДИ 4.000 РАДНИКА 88 АКУМУЛАТИВНА МОЋ
У РАСЦЕПКАНОЈ ПРИВРЕДИ ВЕОМА МАЛА.

Основне концепције разво
ја врњачке привреде до 1975,
тодине су усвојене. О њима
је било речи и на последњем
Опшинском сабору. Жељаје
да се дође до јединствене у-
тоститељско - туристичке
привреде како би се из про
сечне и средње развијено-
сти направио бар корак нап
ред. Сада целокупна привре
да остварује приход нешто
више од 280 милиона динара.
што свакако не представља
пуне могућности. Због тога
се полаже нада у концепци-
ју окрупњавања појединих
делатности нових интеграци
оних захвата организација
из Врњачке Бање и оствари
вања бољих услова за сме-
штај и одмор. Пре свега, по
себна пажња ће се посветити
новим туристичко угоститељ
ским капацитетима који мо-
рају бити далеко удобнији и
модернијих од постојећих.
Управо, до сада сена овом
плану мало улагало и заоста
јања за другима су очиглед-
на када је у питању смештај

гостију.

Изградњом нових туристич

ко-угоститељских капаците-
та, сматра се у Врњачкој Ба
њи, измениће се и структура
посете, До сада је просечно
тодишње посећивало Бању
преко 140.000 посетилаца са
око 1.300.000 ноћивања. У
овој посети веома је мали
проценат страних гостију. Ту
ристу других земаља често
заобилазе Врњачку Бању, а
то се у наредних неколико
година мора избећи и обезбе
дити и ова врста посете.

Питањима изградње, инве-
стиција и запошљавања сре-
дњорочни план овог туристи
чког центра поклања  посе-
бну пажњу. Сада је запосле-
но свега 4.000 радника у вр-
њачкој привреди, Уколико се
оствари концепт јединствене
привреде запошљавање ће
ићи бржим темпом, а ствара-
ће се и већа акумулација од
досадашње. Са садашњом а-
кумулацијом се не може по-
стићи прави циљ,јер расцеп
кана привреда није у стању
да подиже значајније обје-
кте и веће капацитете,

дц.
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ИБАРСКЕ НОВОСТИ

 МАЛА МАРРАЛРАЛРАЛРАРР

ПОЉОПРИВРЕДНЕ ПОВОСТИ
подлистак пољопривредних радних организација - Краљево

МААЛРАРАЛРАРРА

  

он

из Пољопривредне задруге „Јединство“ у Годачици

ЛИЧНИ ДОХОЦИ ПРЕМА УЗИМА
АРАРРАраритетНедавно је у Годачици о-

држан
Пољопривредне задруге „Је-
динстео“. На овом састанку
се расправљало о више пи-
тања, Централно место је за
узела дискусија око резулта

та привређивања у прошлој

и плана у овој години. Ре-

састанак колектива ЊЕ УСВОЈЕН ПЛАН ЗА ОВУ ГОДИНУ КОЈИ ЈЕ ЗА 10
ПРОЦЕНАТА ВЕЋИ ОД ПРОШЛОГОДИШЊЕГ.

ственим радом постигао је
изванредне резултате. Како
је на. састанку речено оства
рен је укупан при-

   
У Годачици

чено је да је још једна по-
словка година успешно 3за-

. Колектив који бро

_У процесу интензификаци
је пољопривредне произво-

дње и повећања приноса по

љопривредних култура поје
површине, значајно

место заузима употреба ми-

нералних ђубрива. Све ви-

ше савремена пољопривред-

на производња постаје те-

хнолошки, а све мање биоло

шки процес. Отуда у употре
би минералних ђубрива ва-

жи правило да се ђубри би-

љка, а не земљиште. Иако

постоји исхрана биљака са

микроелементима преко листа

тзв, фолијарна исхрана, на-

ведено правило ђубрења има

посебно значење. Наиме, у-

тврђено је да разне врсте би

љака за свој развитак тра-
же и разне врсте минерал-

них материја у различитим

количинама. Значи, да је

економски оправдано једино
употрбљавати она минерал-

на ђубрива и у оним количи
нама у којим могу да оства
ре највећи пинос и најбољи
квалитет. Према томе, ђу-
брење биљака је обезбеђе-
ње минералних материја, о-
них врста и количина, коли
ко ће се жетвом изнети из
земљишта, Б

Међутим, један број пољо

привредних произвођача у-
потребљава минерална ђу-

брива у циљу да постигну
висок принос по јединици
површине. Међутим, није до

вољно постићи високе при-

носе пшенице и других по-
љопривредних култура, ада
при томе цена коштања бу-
де висока, Значи, високи

приноси често нису по сво-

ход од 8,818403 динара У
1971. години што је за 70 про

цената више него годину да
на раније.
_ Највеће учешће у остври-

јој вредности адекватни уло
женим средствима, материја
лу и радној снази. Улагања
у производњу су оправдана
једино уколико вредност ос
тварених производа покри-
ва трошкове производње и
Уз то обезбеђује ·-одговарају
ћи чист приход, Било би по,
грешно закључити да је еко
номично употребљавати ма-
ње количине минералних ђу
брива, како то велики број

пољопривредних проијзвођа-
ча и чини. Напротив, недо-
вољне количине минерал-

них материја нису у стању
да обезбеде знатније прино-
се и да тиме покрију пове-

Ћана улагања у производњу.
Велики број фактора ути_

че на количину и врсте ми-
нералних ђубрива. Пре све-
га на то утиче врста, сорта,
планирани принос, плодност
земљишта, климатске и ме-
теоролошке прилике у поје
дином крају итд. Ово нас

упућује на закључак да пре
употребе, и чак набавке ми-
нералних ђубрива, треба тра
жити савет од пољопривре-
дних стручњака,

Многи аутори сматрају да

је економски оправдано ут-
рошити минералних ђубри-
ва (НПК) за пшеницу до
1.150 кг, што опет зависи од
конкретних услова узгојног
места. Полазећи од утрошка
активне материје НПК, уна
учним круговима се сматра,
да су оптималне количине
минералних ђубрива за по-
стизање средњих и високих
приноса пшенице и кукуру,
за следеће:
 

Култура  Принос Утрош.
КАН-25

Пшеница: сВисок 400 кг.
Средњи 280 кт.

Кукуруз: Висок 520 кг.
Средњи 360 кг.

мин. ђуб. по 1 хек. у кгр.
Суп. фос. 18; Кал. со 400) Свега

550 кг. 200 кг. 1,150
330 кг. 100 кг. 710

660 кг. 250 кг. 1.430
440 кг. 150 кг. 950
 

   

ми

вању укупног прихода има
пољопривреда и откуп по-
љопривредних производа, не
тде око 65 одсто од укупне
масе остварених средстава.
Ово је и податак који јасно
истиче оријентацију ове ма-
ле, али рентабилне пољо-
привредне радне организаци
је. Чине се напори да пољо
привреда постане основна
делатност задруге и да се
рад у радној организацији
своди на повећању и про-
ширењу површина под по-
љопривредним културама,
како на задружним еконо-
мијама тако и код индиви-
дуалних пољопривредних
произвођача.

 

УЗ пољопривреду као 0ос-
новну грану делатности По

љопривредна задруга „Једи
нство“ у Годачици успешно

срганизује промет робе на

оком подручју. Око триде-

сет процената пословања ве

зано је за трговину. Задру-

та се одлучила на овај ко-

рак у жељи да подмири по

љопривредне произвођаче

свим врстама роба,

НАСНОСЕ УПОТРЕБЕ
НИНЕРЉАНН ЂУБРИВА

Овде се под високим прино-

сом код пшенице сматра
принос преко 40 мтц. по 1ха,

а средњи од 25 - 35 мтц. по
1 ха. За кукуруз високи

принос је од 60 мтц. зрна
по 1 ха и средњи принос од
35 до 50 мтц. зрна по 1 хект

ару.

У последње време све се

више користе комплексна
минерална ђубрива која са

 

Значајан пораст фондова

Добром пословном успеху
Задруге допринели су и ка-

дрови, школовани људи ко-
јих је све више у овој рад-
ној_-организацији. Интере-

сантно је напоменути да и-
ако су резултати привређи-
вања били добри да распо-
дела није много утицала на
повећање личних доходака.
Готово сва средства су дата
У фондове који ће служити
за репродукцију и стварање
још бољих услова за рад и
проширивање делатности.
На седници колектива По

љепривредне задруге донета
је одлука да се ове године
иде на значајно повећање
плана, за 10 процената ви-
ше него- прошле године, Ис-
товремено закључак овог са
станка је дл радници нема-
ју више „плате“ одређене у
фиксном износу већ да се
иде на систем аконтација од
носно рада по учинку. Сма

тра се да ће нови начин на-

грађивања стимулисати рад-

не људе да више раде, али

и да више зарађују што ће

донети обострану корист —

и раднику и радној органи-

зацији.

ДЦ.
МР.

становишта биљне исхране
и економике имају велику
предност над ђубривима са
садржајем једне (компоне-
нте. Истина комплексна ђу-
брива су пропорционално ску
пља, али постоји низ уште-
да које умањују трошкове
употребе ових врста ђубрива
и чине их далеко економич
нијим. Пре свега ту се доби
ја у уштеди људскоги маши
неког рада, као и у благовре
менијој и равномернијој ин-
тервенцији са одговарајућим
минералним хранивима у
време прехрањивања.

Накрају, пољопривредник

треба да зна, да може пове-
ћавати количину минералн-
их ђубрива, само ако му то

повећава приход, који пок-
рива повећана улагања и
обезбеђује нову добит,
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СУША, АЛИ ИМ ЦЕНЕ
 а имате

8 ПОЉОПРИВРЕДНИЦИ ОЧЕКУЈУ ДА САВЕЗНА ВЛА
ДА ШТО ПРЕ ДОНЕСЕ ОДЛУКУ О НОВИМ ЗАШ-
ТИТНИМ ЦЕНАМА ВАЖНИЈИХ
ниХх ПРОИЗВОДА

пење

  

Иако суша задаје много

брига и још више послова
пољопривредним произвођа-
чима они ипак не заборавља
ју да савезна влада треба,
као што је најављено, ових
дана да донесе одлуку о но
вим заштитним ценама важ
нијих пољопривредних про
извода које би важиле за о-
ву годину. У стручним по-
љопривредним круговима
већ се изражава и мишље-
ње да је та одлука треба-
ло да уследи раније и да
свако одуговлачење у ње-
ном доношењу негативно у-
тиче на овогодишњу произ-
водњу, попут ових неповољ
вих временских прилика.
За пољопривредникеје, на

Ррочито интересантно пита-
ње каква ће одлука савезне
владе бити у погледу цене
кукуруза, јер то је не само
најважнија пољопривредна
култура у нас него и од це-
не кукуруза зависе и цене
других неких пољопривред-
них производа.
Пољопривреднике узнеми-

рује наиме, могућност евен-
туалне одлуке према којој
би гарантована цена кукуру
за могла бити нижа од оне
коју су представници пољо-
привреде предложили. Под-

сетимо се, зато, да су Савез
на привредна комора, Зајед
ница пољопривредно - инду
стријских комбината Југо-
славије, Извршно веће Срби
је и друте институције, упу
тиле предлог савезној вла-
ди да гарантована цена ки-
лограма кукуруза буде 1,15
динара. Незванично се, ме-

ђутим, у пољопривредним
круговима „провлачи“ миш-
љење да кукуруз можда не
ће добити ту цену, већ да би
она могла бити 1,05 динара
(садашња гарантована цена

је 0,90 динара).
Предлог да гарантована це

ПОЉОПРИВРЕД-

 

на кукуруза буде 1,15 дина
ра за килограм почива на
реалним рачуницама и прин
ципима усвојене политике
цена, истиче се у пољопри-
вредним круговима.
Наиме, према подацима За

једнице института за еконо
мику пољопривреде на дру-
штвеним газдинствима је це

на коштања кукуруза у 1970,
години износила 76,16 дина-
ра за метричку центу, а на
бази просечног приноса од
62,10 метричке центе по јед
ном хектару, колики је те
године остварен принос на
испитиванимдруштвеним га
здинствима.
Уколико се трошкови про

изводње кукуруза у 1970. го
дини рачунају на просечан
статистички принос на свим
друштвеним газдинствима У,
тој години од 53,5 мтц по хе
ктару, онда је цена кошта-
ња килограм кукуруза виша
и износи 88 динара за метри

чку центу. Међутим, трош-
кови производње су у 1971.
години осетније повећани
због девалвације динара и
поскупљења средстава рада
и материјала за репродук-
цију и услуга, Када се сва
та поскупљења израчунају
онда долази да је цена ко-
штања кукуруза у јуну 1971.
године била 105 динара за
метричку центу (наравно о-
пет на бази просечних при-
носа од 53 мтц на друштве-

ним газдинствима).
Пошто су се инфлаторне

тенденције наставиле и у дру
гој половини прошле године
било је потребно за одређе-
ни пад вредности динара од
носно даљег поскупљења це
на репроматеријала, средс-
тва рада и услуга —који је
процењен са 10 одсто — да
се опет за 10 одсто увећа
цена коштања кукуруза из
прве половине 1971. године.

 

Пољопромет у Краљеву
већ неколико година се раз-
вија у правцу специјализова
не радне организације за сна
бдевање пољопривреде. По-
ред тога, његова делатност се
одвија и кроз ауто грану и
промет грађом. Ако би се упо
ређивало у процентима, онда
би преко 50 одсто промета от
падало на снабдевање пољо-
привреде, Како нам је рекао

директор Пољопромета Хари

тон Миљковић, укупна реали

зација предузећа у прошлој

години износи преко 5,5 ми-

лијарди старих динара, а то

говори о наглом порасту про 

мета. Ако се томе дода дохо
дак од 260 милиона старих
динара, онда се може стећи
права слика о рентабилности
и економичности ове радне
организације, Треба рећи и
то да је на крају године пре
ко 90 милиона динара издво
јено за фондове!
Пољопромет сада има 68

запослених радника, од чега
два са високом стручном спре
мом, десет са вишом, 24 са

средњом и висококвалифико
ваних, полуквалификованих
квалификованих трговаца 40.

У последње време Пољо-

промет је учинио велике на-

из краљевачког „Пољопромета““

Ближе пољопривредним
произвођачима

поре у циљу отварања нових
продавница. Тако, на пример,

предузеће сада има седамна-

ест продавница, од којих у

Краљеву шест, а остале на

подручју општина Чачак, Тр

стеник, Београд и другим ме

стима. Пољопромет има пет

сопствених продавница сао-

ко 300 квадратних метара про

дајног простора и један са-

времени магацин на аеродро

му од око 1000 квадратних ме

тара. Интересантно је да је

све инвестиције покривао из

својих средстава. И још не-

што: уместо два предузећеје
примило дванаест приправ-
вика, и сви су задржани у ра
дној организацији,

Оријентација

И убудуће Пољопромет ће
сву пажњу усредсредити на
развој малопродаје, Ускоро
ће бити отворене још две про
давнице, једна на подручју
Војводине а друга у општи-
ни Чачак,

Пољопромет као главни сна
бдевач репро материјала за
пољопривреду на овом тере-
ну, вештачким ђубривима,
средствима за заштиту биља
и семенској роби, до сада је
на опште задовољство потро
шача, добро обављао овај по

сао. Истина овог пролећа, на
плану снабдевања пољопри-

вреде вештачким ђубривима

(Наставак на 7. страни)
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ГРУУНА ЋЕ БИТИ
ПРЕМОШЋЕНА

# ПРЕКО 90 ОДСТО ДОМА ЋИНСТАВА У МИЛАКОВ-
ЦУ ИМА ВОДОВОД. Ф и ШКОЛА ЋЕ ДОБИТИ ВО
ДУ. Ф У ТОКУ ИЗГРАДЊЕ МОСТА ПРЕКО ГРУЖЕ

# НА РЕДУ ИЗГРАДЊА ПУТЕВА И УВОЂЕЊЕ АУТО
БУСКЕ ЛИНИЈЕ СА КРАЉЕВОМ.

 

Од Петропољске реке до
Чукојевца, са леве и десне
стране реке Груже протеже
се село Милаковац. У про-
леће и јесен када надође
Гружа, Милаковчани газб
воду до појаса да би стигли
на железничку станицу у
Витковцу или аутобуску на
путу Краљево Крагује-
вац. Тако је било до ове го-
дине. Сада је почела изград

 

рмалан
са посла,

Овај давнашњи проб-
лем Милаковца, биће решен
до краја јуна — рекао нам

је Живота Савковић, секре
тар месне заједнице. Слож

ни Милаковчани нису жали
ли да одвоје и последњи ди

нар, или да добровољним ра
дом убрзају изградњу моста.

Од 170 домаћинстава Мила

одлазак и повратак

 

Запсчети мост преко Груже

ња новог моста преко реке,
који ће мештанима овог гру

жанског села омогућити но

У Милаковцу

ковца, прекљ 90 одсто има
здраву пијаћу воду. Ускоро
ће, како нам рече учитељи-

 

У октобру

СМОТРА ДОСТИГНУЋА
У ПОЉОПРИВРЕДИ

Е ФОНД ЗА НАГРАДЕ ФОРМИРАЋЕ РАДНЕ ОРГА-
НИЗАЦИЈЕ

Како сазнајемо Општин-
ски такмичарски одбор за
високу производњу у пољо-
привреди, полазећи од до са
да постигнутих резултата у
такмичењу, донео је одлуку
да се такмичење настави и
у овој години за високе при-

носе у производњи кукуру-
за, тову стоке и производњи
млека. Постигнуте резултате
у такмичењу такмичарски о-
дбор сумираће за време отва
рања пољопривредне излож
бе у Краљеву, која ће се о-
држати од 1. до 25. октобра
1972. године у оквиру окто-
барских свечаности. На из-
ложби у Краљеву ће се при
казати достигнућа у такми-
чењу и постигнути резулта-
ти у пољопривредној про-
изводњи на подручју оп-

штине.
Такмичаре, индивидуал-

не пољопривредне произвођа

че који поститну рекордне
приносе наградиће такмича-
рски одбор за највећу произ
водњу кукуруза, највеће ко
личине меса и млека. Награ
де ће се формирати од уче-
шћа радних организација
које се даје посебном фонду
основаном за ове сврхе у оп
штини. Такмичарски одбор

чији је председник др Ми-
ленко Мојсиловић, председ-
седник Скупштине општине

Краљево је послао ових да
на писмо свим радним орга-
низацијама с молбом да из-

двоје одређена средства за
фонд за награђивањф нај-
бољих произвођача у општи
ни. Очекује се да ће се
овом захтеву одазвати цела
привреда тим пре што се ра
ди о једној великој и знача

јној акцији у јачању пољо-
привредне производње у
нас. Дд:

ца Олга Ђокић, и Школа у
Доњем Милаковцу добити
воду.

У селу постоје две школе
У горњем и доњем делу се-
ла. У горњем Милаковцу
школу похађа осам, а у до-
њем 14 ђака. Учитељица Ол
га је пуна хвале за његове
становнике.

— У овом селу сам већ 14
година учитељица. Људи су
ме лепо примили, а посебно
сам задовољна што су слож
ни. Иначе овде је стандард

из године у годину све бољи,
углавном захваљујући вели
ком броју запослених у при

вреди.

Сада пред мештанима села
стоји још један велики зада
так: подасипање и уређива
ње сеоских путева, који су
до засеока ча Руденику, Чу

кору и Равном Гају, готово
непроходни.

У Милаковцу је пре више
година постојало веома поз

нато културно-уметничко
друштво Полет, Данас тога
више нема. Млади се и не

интересују за његово понов
но оживљавање. Њихова
главна преокупација данас
је фудбал. Фудбалски клуб
Пролетер, веома успешно
окупља омладину Милаков
ца и суседног села Печенога.
То је ваљда и једина успе-
шна интеграција на овом по

дручју у долини питоме
Груже.

У селу живи и једна вео-
ма занимљива музичка поро
дица. Стари Тихомир Јови-
чић је годинама увесељавао
својом хармоником мешта-
не Милаковца и околних се
ла. Сада је оставио музику и
поново се латио опанчарског
заната. Међутим, млади су
наставили музичку традици
ју ове породице. Један од Ти
хомирових унука, Зоран Пеј
ковић је познати музичар.
Члан је оркестра Жарка Јо-
сиповића Шкуле. И док уну
ци компонују и музицирају
стари Тихомир уз радио пра
ви кажу најмузикалније
опанке. По сеоским сабори-
ма и свадбама у њима се још
увек најлепше и најлакше
игра,

Тако је у Милаковцу, селу
радника и сељака, оних који
су како се то каже једном
ногом у фабрици а другом
на њиви. Па ипак тешко им
ко може шта приговорити.
Вредни су и на једном и на

другом послу. А када Гру-
жа буде премошћена, одмо

риће своје ноге од дугих пе
шачења и гажења набујале
реке. Њихов давнашњи сан
-да аутобус дође у центар се
ла већ се остварује.

М. Глишовић

 

(Наставак са 6. стране)

било је недостатака, али за-
хваљујући индустрији.
— Оваква ситуација нам

указује на то, да следећу се
зону не смемо очекивати ова
ко неспремни, не само ми као
прометна организација, него
и задруге и други. Мораћемо
путем заједничког договора
у току „мртве сезоне“ да иде
мо на веће лагеровање, тако
да би на време обезбедили до
вољне количине ђубрива, ре
кли су нам у Пољопромету.
_ Мада ово подручје у Срби-
ји спада у мање потрошаче
вештачких ђубрива, углав-
ном због одређених навика
потрошача, у прошлој годи-
ни Пољопромет је испоручио
око хиљаду вагона вештач-
ких ђубрива, Ова цифра им-
пресконира када се има у ви
ду да је промет ђубрива у
1963. години износио око 80,
У 1965, — 250 а у 1968. години
око 600 вагона. Цифра би би

ла далеко већа, да су фабри
ке могле да испоруче траже-
не количине вештачког ђу-
брива.

Механизација

Око 35 одсто промета пре-

дузећаотпада на ситну икру

пну механизацију, али је и

ту било изузетних тешкоћа.

Познато је да произвођачи

машина, посебно трактора

ИТМ и ИМП,траже унапред

плаћање, док је чекање усло

вљено и по два месеца. Так-
ви услови не одговарају ни
не само произвођачу него и
предузећу које се бави про-
метом, као што је то Пољо-
промет, који нема довољно
средстава да би кредитирао
такву куповину, И код ситне
механизације, због недостат-
ка репро материјала у самим
фабрикама, долази до закаш
њења код испоруке, тако да

Пољопромет није у могућно-
сти да купцима, у овом слу-
чају пољопривредним произ
вођачима, испоручи машине
на време.
И на овом плану „сазнали

смо у пољопромету, мора се
знатно више учинити — пу-
тем дугорочнијих договора.
У томе би могла у знатној ме
ри да помогне Југобанка и
остали друштвени фактори
на територији оптшине, који
су непосредно заинтересова-
ни за унапређење пољопри-
вредне производње,
Ако би се извлачио неки за

кључак из свега онога што
смо сазнади у Пољопромету,
онда се може рећи да пољо-
привредни произвођачи и дру
ге радне организације које се
баве пољопривредном произ
водњом, могу убудуће још ви
тше очекивати од ове радне
организације, која сваке го-
дине бележи све боље резул
тате.

М. Глишовић 

Један део породице Стојанке и Ђорђа Чубрића,

 А
тражимо најбројнију породицу)
 

Ђорђе и његових
девет „Југовића“

У Сирчанском засеоку Бор
чи, на таласастом брежуљку
крај храстовог шумарка, у

једној оронулој старој брв
нари живи породица 73-тоди
шњег Ђорђа Чубрића. Са не
што посне и камените зем-
ље издржавасе, тачније жи
вотари дванаест чланова ње
ттове бројне породице. Стари
Ђорђе иако оронула здрав-
ља упиње се свим силама да
колико толико својој деци
обезбеди бар комад сува
хлеба. Девет Ђорђевих и
Стојанкиних „Југовића“ си-
нови: Велимир (у Армији),
Јеремија, Љубодраг, Здрав-
ко, Гордана, Миливоје, 30-
ран, Драган и Звездан, и је

дина кћер Драгана, не тра-
же много,
У старој нахереној кући

нема ничега што би могло
привући пажњу  дошљаку.
Земљани под и неколико нај
вужнијих предмета кућног
инвентара, одају праву сли
ку Ђорђеве сиротиње. До
скоро, а ни сада није ништа
боље, на два расклиматана
кревета епавала је ова број
на породица. Од целокупне
постељине вредно је споме-
нути само пар ћебића, која
су добијена од Центра за со
цијални рад у Краљеву. Ис
тина породица прима и неш
то мало социјалне помоћи
али то није довољно ни за
хлеб. Упркос свему изнена
дили су нас напредни буц-
масти дечачићи, који овде
на Борчи имају једино дово

ПРАШИНАИОВИНАМ

Савово.

Школа добила
телевизор И
библкотеку

. На прошлонедељној |еве-
чаности, која је одржана у
селу Савову, уредник Радио
телевизије Београд, Коса Ва
лабановић, предала је предс
тавницима школе батеријски
телевизијски пријемник, ко
ји су освојили у наградној
телевизијској игри „Село без
струје и пута".

На истој свечаности, ди-
ректор Завода за издавање
уџбеника СР Србије, Дојчи
ло Митровић, поклонио је
школској бибљиотеци хиља

ду књига у вредности од
10.000 динара. Том приликом
он је обећао да ће у наред
јној школској години Завод

обезбедити за ученике ове
школе све потребне уџбени ке Д. Илић

љно свежег ваздуха са 06-
лижњег Котленика.

Сећам се врло добро када
сам пре четири године посе
тио Ђорђа и његову породи
цу. Та да је било шесторо
деце, а Ђорђе, који је и та
да био слабог здравља, није
могао да не каже:
— Најбоље знам колико

нам је тешко. Без довољно
хлеба, одеће, обуће и других
кућних потреба, овде на овој
посној земљи тешко би ко
опстао. Не знам ни сам али
ја и Стојанка волимо децу,
и ето рађају се из године у
годину.

Тако је Ђорђе рекао пре
четири године, када је било
шесторо деце, сада их је че
творо више. Највећа несре-

ћа за ову породицу у Бор-
чи је можда чињеница да
нико од њих није запослен.
— Да је бар запослен Ве-

У Витановцу

лимир или Јеремија било би
нам много лакше — каже
мајка Стојанка.

Стојанкина и Ђорђева де-
ца су заиста вредна. Момчи
ћи се када затреба зачас рас
трче по селу, помогну ком-
шијама и тако донесу кући
парче сира, кајмака или бра
шна,

Тако је у кући Ђорђа Чуб
рића. Све више чланова а
све мање хлеба. О неком ста
ндарду овде на
Борче илузорно је говорити.
Једино је најстарији син Ве
лимир до сада имао прили-
ке да гледа филм. Телеви-
зија, радио и други савреме
ни апарати, присутни су са-
мо у сновима Ђорђеве много
члане породице,

мМ. Глишовић

ГРАДИ СЕ ПОШТА
Мештани Витановца реши

ли су да изграде зграду Пош
те у којој ће бити смештена
аутоматска тетефонска цен-
трала. На тај начин и ово

гружанско место биће укљу

чено у аутоматску телефон-

ску мрежу. Већи део просте

радне снаге, па и стручне,
око изградње објеката, чија

предрачунска вредност изно
си око 140.000 динара, даће

Витановчани добровољно.

Прошле недеље организова-
но је копање темеља за згра

 

ммм

 
 

ду и довлачење песка, На ак
цији је учествовало преко 30
мештана. Поред тога вредно
је истаћи да је на радовима
учествовало и десетак омла-
динаца. Најстарији међу до
бровољцима био је 52-тоди-
шњи Симо Стевановић, пред
седник Месне организације
ССРН. Са крампом у руци и
лопатама нашли су се и про
светни радници, директор за
друге и други. За непуна че
тири часа рада, ископан је
темељ и превучено око 10 ме
тара кубних песка.

М. Гунић

 

МУЉУМММАЋНРРР

ХУМОР НА СЕОСКИ НАЧИН

 — Жена, жена, докторе, камо среће г
да ме крава ударила!

 



   

   

 

  
    
   

 
 

Страна 8.

| МЛАДИ
УМАЛЋАЛ

У ЛИСТУ

ИВАРСКЕ НОВОСТИ

САРАДНИЦИ„ИБАРСКЕ новос
ти“

ПРОЛЕЋНА ПЕСМА
У коси сам Сунце носила,

И с њим у коси, зими
пркосила.

На прсима ми је ружа
лежала,

И с њом на прсима у шуму
сам бежала.

У шуму сам ишла, с цветом
у коси,

Меко и лако, к'о да ме ветар
носи.

Веселе људе сам сретала,
Јер у сваком је љубав

цветала.

Ведро је било у тај зорин
цик,

А небом се проламао
птичији клик.

УУ једном часу киша лину,

А онда Сунце јаче сину.

На небу се указа„Небеска
пруга"

- Раскошна и светла проле-
ћна дуга.

Тад у косу ставих још је-
дан цвет,

Па јасно осетих - да волим
овај СВЕТ!

___Марица - Маја Башић
„ТУ краљевачки батаљон“

МРЉА

ДИВНО ЈЕ У
_ ПРОЛЕЋЕ

 

Веселицвркут птица
сећа на нешто прошло.

5 дивне дане
пролеће дошло, 

сећам-.тихе ноћи
и месеца што небом

шета.

алеко, негде на пољу
чују се тихи свици
невидљиви свирач

свира
са цветном свиралом у

руци.
Поворка таласа сада
на пут поново креће,

дивно је, дивно
живети

када је мај и пролеће.

Олга Ђокић, ученица
УП-2 ОШ „С. Мар-  

Свако има своју тајну ко-
ју ником не одаје па чак ни
мајци која је толико одана
и поверљива. Тајне су раз-
личите, али ипак у једном
су исте: да је тајна ипак
тајна. Има на свету доста
ствари о којима се не може
товорити пред било ким.
Човек нешто доживи, запа-
зи, осети, али то не жели да
искаже. Носи то у себи, чу
ва тајну, а истовремено осе-
Ћа да она расте, буја и да је
неком треба поверити,
Као и сва друга деца и ја

имамо своју тајну ма-

АЛЋЉЋАЛ

 

Пролеће је
девојчица

Пролеће је девојчица
насмејана, чила лица

са корпицом пуном цвећа
висибаба, љубичица.

Пролеће је девојчица
која буди све изворе
да поново заблистају
и пробуде наше горе.

Пролеће је девојчица
насмејана, чила лица
са цвркутом разних птица
и процветалих гранчица.

Биљана Трипковић, уч. УП-4
ОШ „У краљевачки бата-

Краљевољон“

  

   

 

У РИБНИЦИ
Мушка (рукометна екипа

Основне школе „29. новем-
бар“ у Рибници једна је од

бољих на прошлогодиш-
њим такмичењима основних
школа Краљева. Тренутно
се врше припреме екипе за
учествовање на рукометном
турниру у Нишу које се
одржава маја ове године.

Припремама руководи наста
вник Вукадин Ранчић.

МРРЈЕА
лецку, тајанствену .. . али
... ипак не могу рећи как-
ву. Мислио сам се шта да ра
дим са њом, коме да је ка-
жем и поверим. Родитељима7
Не, Знам да ме воле и да су
радознали да сазнају све што
мислим. Не желим да их оп
терећујем на овај начин. Де
ди и баби — такође не. Ба-
ба ће о томе причати са мле
карицом уз кафу, а деда ће
се шалити на мој рачун. Ако
је већ тајна у питању, она је
ипак озбиљна и не заслужу
је да се неко са њом шали.
Међу великим бројем доб

 

Замишљени интервју

 

Пролеви
размишљања
Ветар пирка. ..
Стојим и гледам даљину,

и још даље...
Ноћ неће да ми дан пошаље.
Неће.

Хоће да се чује,
да лепоту бојом надује
и зелену хаљину
дивовима љутим.
Гледам даљину
и ћутим мислећи:
дали ће да ме у ланце окује"
Да ли ће нејасна дрхтавица
срца мог
радост да оснујет
Да ли могу бити ветрић
што слободно јури,
жури уз пролећну свитуг
Да ли мегу бити срећни

птић;

Светлана Матовић
ученица УШ раз.

ОШ „29новембар“ “Рибница

ШАЛЕ ИЗ ЂАЧКЕ
ТОРБЕ

—Зашто се каже „вредан ко
мрав“2 — пита учитељ. Миша
као из топа одговори:

—Зато што су то видели у

цртаним филмовима.

На часу историје:
—Шта је било у Босни
1874. године7
—Била је велика суша-Рече

ученик.
—А, идуће године 1875.
—Велика глад, друже нас-
тавниче!

Биљана Милашиновић,
учен. УП разреда
ОШ „29.новембар“ -Рибница

74
У школском дворишту

приводе се крају радови на
изградњи зграде за проду-
жени боравак ученика шко-
ле „29. новембар“. На спрату
ће се налазити четири ле-
пе, светле учионице, којим

ће се обезбедити укидање
треће смене у школи.

  

Мирко Коматина, уч. УШ

ОШ „29новембар« - Рибница

рих другова и другарица иза
брао сам оног друга кога нај
зише ценим и у кога имам
поверење. Кад сам му пове
рио моју малу тајну, клим-
нуо је главом, срце му је на
расло а образи заруменели,
Био је радостан што сам ње
му открио нешто што нико
други не зна.
А то што је он сазнао од

мене, сигуран сам да на овом
свету нико више неће зна-
ти.

Михаило Обрадовић,
уч. 0. Ш. „Св, Мар

ковић“ — Краљево

(0 Микулом 0 потнивочимО
Посетио сам село Луг поз

нато из телевизијске еимси-

је. Први човек на кога сам на
ишао био је ковач Микула.
Заправо, његова ковачница
ми је привукла пажњу, па
сам пожелео да поразгова-
рам са мајстором који у њој
ради. Микула је тек дошао
на посао и био је располо-
жен за разговор.
— Опростите да ли сте ви

Микула Деспотовићг — обра
тио сам се бркајлији чим сам
ушао.
— Јесте, ја сам Микула Де

спотовић, ковач из села Лу-
та.

— А ја сам новинар „Ибар
ских новости“. Желео бих да

са вама мало поразговарам
и ближе вас представим на
шим читаоцима,
— Играш ли можда доми-

нет упита ме Мукула.
—Не, нажатост — одгово-

рих.
— Штета, али ипак хајде-

мо у кафаницу да освежимо
душу и да поразговарамо о
чему год желиш.
У кафани смо наставили

разговор и прво моје питање
било је:

— Шта мислите о ковачи-
ма, какви су то људи7
— Па, ето што се тиче ко-

вача, пре рата, били су то
много напаћени радници.
Чак се о њима проноусли

гласови како имају урокљи
ве очи. Међутим, данас је
друго време. Сви нас пошту
ју и ето, ускоро ће ова мала
радионица да постане фабри
ка,
— Како се ваш помоћник

сналази у послу2
— Па, да је неко други от

пао би одавно, али сам ово-
та много заволео.
Можда би смо још разго-

варали да у том моменту ни
је ушао његов пословођа ко
ји га је опоменуо што је на
пустио радно место.

Ненад Николић,
ученик УП-4

ОШ „ТУ краљевачки бата
љон — Краљево
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-(ОБРАЗОВАЊЕ МЛАДИХ
У наставку наше анкете о

образовању младих изнели
смо најпре мишљења прос

ветних радника. У прошлом
броју објавили смо и миш-
љења ученика краљевачких
основних школа, док у
овом броју објављујемо шта
мисле о образовању учени-
ци средњих школа. Нашу
анкету завршићемо са изја-
вама и ученичких родите-
ља.

Бранислав Спајић, ученик
Економско-трговниског цен

тра:

Називи предмета који се
изучавају у мојој школи чи
ста су форма, Циљ настав-
них предмета, бар према мо
ме мишљењу, представља по
тресу увежозвања ума код

ученика. Ради тога не бих
могао да наведем ни један
пример у настави који би
нам омогућио, на основама
нашег сазнања, да примени-
мо и своје праве умне способ
ности. У томе видим и уз-

· роке да смо приморани да
неке предмете изучавамо
чак и напамет, после чега
долазимо у ситуацију да их
брзо и заборављамо. Кад
сам код ове своје примедбе,
додао бих, да се наша шко-
ла ипак труди да обезбеди
средства за модернизацију
наставе, док се учила која
већ постоје у довољној ме-
ри не искоришћавају. Као
прилог свом мишљењу навео
бих да у мојој школи посто
ји толико шема које би мо-
гтао професор да употреби у
настави, али такве справе
ни делимично не употребља-
ва, већ се везује за белу кре
ду и црну таблу, Постојеће
рачунске машине се не кори
сте, већ служе за украс, као
и за избегавање сукоба про
светне инспекције, Поводом
тога мишљења сам да би
школе требало да плаћају,
У недостатку учила, и извес
не казне,

Звонко Андрић, ученик
Економско-трговинског цен-
тра:

У нашој школи за квали-
фиковане раднике у тргови-

ни школовање је отежано
недостатком "уџбеника из
стручних предмета. Ако су
нам говорили, да је из педа-
гтошких или било којих дру
гих разлога недопустиво ди
ктирање, односно хватање
прибелешки из појединих

предмета, онда се сасвим нор

мално питамо: одакле може

мо да научимо пређено нас
тавно градивог

Снежана Зечевић, учени-
ца Економско-трговинског
центра:

Друга година Економске
школе Економско-трговинс-

ког центра има десет пред-
мета. Упркос томе, ипак сма
трам да смо преоптерећени
градивом из историје, И не
само њиме већ и осталим
предметима. Ради тога миш
љења сам да би, уместо 45,
наши часови могли да трају
и по 30 минута, тако да бис-
мо имали и нешто више вре

мена за ваннаставне актив
ности. Скраћивање часова
имало би веће резултате,
уколико би наставници били
приснији са нама и имали
више времена да нам помог
ну у објашњавањима и дру-

тих појмова везаних за њи-
хове предмете и сличних 06
ласти вашег самоуправног
социјалистичког друштва.

Душица Тимотијевић, уче
ница Економско-трговинског
центра:

У трећој години економске
школе, између осталог, изу
чавамо и хемију која треба
да се уклопи са праксом.

Међутим, мали фонд часова
и недостатак уџбеника из
овог предмета све нам то оне
могућава. Овом приликом

желела бих да истакнем да
смо у првој години имали
предмете физике и биологи-
је за које, према моме миш-
љењу, није постојала ника
ква потреба. Утолико пре,
јер сматрам да су нама пот-
ребнији стручни предмети
као што су: књиговодство,
економика, статистика, по-
литичка економија, право,
него физика и биологија ко-
је могу само непотребно да
умарају нас ученике.

Зорица Петровић, учени-
ца Економско-трговинског

центра:

У другом разреду економс
ке школе предвиђено је уче

ње десет предмета и међу
њима постоје и неки који су
превише обимни за наш уз

раст. То је и разлог да смат

рам да би та обимност могла
и да се превазиђе, уколико

би наши наставници били
прсинији са нама. Они од
нас траже само знање и уче
ње, а не знају увек да смо
ми заинтересовани и за дру

те нешколске предмете које
ми не можемо да сазнаио

или научимо у школи,

Славиша Чковрић, уче-
ник Школе за квалификова
не раднике:

Наше школовање налази
се између захтева наставни-
ка, који од нас траже што
боље савлађивање  поједи-

них наставних планова и
програма, и захтева радних
организација који од нас

очекују да будемо што бо-
љи мајстори. Уколико би се
ови захтеви усагласили било
би више слободног времена за
одмор и забаву и на тај начин

нашли би се у равноправни-
јем положају са ученицима
осталих средњих школа.

Милоје Мијаиловић, уче-

ник Школе за квалификова
не раднике:

Као ученик првог разре-
да приметио сам да код мо-
јих другова постоји тројако
расположење према предме-
тима. Тако, на пример, гео-
графија, историја скрећу на
шу пажњу због њихове за-
нимљивости, док за матема-
тику, физику и технологију

материјала мишљења смо да
су они преко потребни на-

 "ал
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тшем будућем занимању, а
предмете биологије и умет-
ности сматрамо да су сувиш
ни.

Рашо Бајровић, ученик
Школе за квалификоване
раднике:

Поред неких примедби на
непотребно изучавање неко
лико предмета мишљења
сам да ученике не би треба-
ло давити на изучавање за-
ната код приватних занатли
ја. Према неким сазнањима
код већине приватних зана
тлија ученици се налазе на
практичном раду и преко
целог дана. На тај начин они
се не само искоришћују као

радна снага, већ им се оду
зима и време за учење. Дру
гим речима, мислим да је
таквим ученицима остало да
уче само ноћу или чак да
имају веома мало времена и
за спавање, поготову ако су
путници па морају да путу-
ју од села до града и нат-
раг. Ради тога и таквог на-
чина изучавања заната сма
трам да би друштвена зајед
ница и школе требало да по
веду више рачуна према
претераном експлоатисању
ученичке радне снаге.

Љиљана Крсмановић, уче

ница Штумасрко-техничке
школе:

У што бољем савлађива-
њу наставног градива, поред
недостатака наставних учи-
ла, за наше школовање изу-

зетан проблем представљају
уџбеници, нарочито из струч

них предмета, Веома је ма-
ли број оних предмета за ко
је могу да се набаве уџбе-
ници или скрипта. Овом при
ликом бих додала да је итај
мали број уџбеника неприс
тупачан нашемузрасту и на
шим могућностима, јер су у
већини случајева то факул
тетски уџбеници. То је и ра
злог да смо приморани вео-
ма често на часовима да
прихватимо метод диктира-
ња предавања, без много 06
јашњења и примера, тако да
веома мали број часова наме

њених за практичне вежбе

не може то да нам надокна-
ди. Овом приликом бих до-
дала да нам је недовољна
петнаестодневна пракса на
крају школске године, јер
она не може да нам пружи
довољно сазнања и да нам
помогне да будемо што вољи
стручњаци.

Драган Планојевић, уче-
ник Шумарско-техничке шко
ле:

Стручна пракса у нашој
школи, чини ми се, требало
би да буде боље решена, Од

носно, сматрам да би треба-
ло да имамо професора који
би водио само стручну наста
ву и на тај начин да нам
што непосредније приближи

теорију. Истовремено бих до
дао да нам је потребан већи
број часова техничког црта-
ња, јер тај предмет је ите-
како потребан нама као бу-
дућим техничарима.

Михаило Станић, ученик
Шумарско-техничке школе:

Наша школа и наше шко
ловање има све услове и
своје лепоте, али у њој пос
тоји нешто што нас ученика
помало и жуља. Нема готово
дана да неко од мојих дру-
гова не каже: „Шта ће ми
математика. Знам да бројим
и пишем бројеве и то ми је
довољно да пребројавам ста
бла, „У то име предложио
бих да из наставе овог пред
мета треба избацити теоре-
ме које ничему не служе,
Као што су: синус алфа —
косинус бета, И то није све.
Моји школски другови при
говарају и на руски језик.
„Када се вратим из шуме,
нећу ваљда да кажем сво-
јој жени: Ја бил љесу, него
обично и једноставно, као
што се и код нас говори —
Био сам у шуми.“И тако
редом да даље не набрајам,.

м.
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Културна забава у краљевачкој општини
 

Почетак више него

У- краљевачкој општини
недавно је, поред Рибнице,
основан и Дом културе на
Ушћу. Према резултатима
прошлогодишњег рада могло
би већ унапред да се каже;
да су ови домови постигли
извесне резултате и на тај

начин и оправдали своје пос
тојање. Овога пута задржи-
мо се над резултатима про-
шлогодишњег рада Дома кул
туре „Студеница“ на Ушћу.

Дом културе на Ушћу, ко
ји обухвата и неколико насе

љених места у својој околи
ни са око 14,000 житеља, раз
вијао је своју делатност у
прошлој години у раду своје
библиотеке, затим прикази
вању филмова и организова
њу забавног живота. На са
мом почетку прошле године
библиотека је располагала
на Ушћу и по својим огран
цима у селима Гокчаници,

Студеници и на Рудну са не
што преко 9.400 књига. У то

ку те године набављено је

још око 1.000 нових књига,

тако да је њен укупан књи

жни фонд износио нешто

добар
преко 10.400 књига, Око
1.160 њених чланова прочи
тало је за то време 25.548
књига. После Ушћа, у коме

је прочитано 19,240, Гокча-
нице са 4.057 и Студенице
са 2.166 књига на Рудну је
у прошлој години прочита

но само 85 књижевних дела.
Занимљиво би било истаћи,
да је међу оволиким бројем

читалаца и прочитаних књи
га било највише ученика ос
новних школа, којима је ли-
тература и најпотребнија.

Ушћански Дом културе ра
сполагао је у прошлој годи-
ни и са сталним и покрет-
ним биоскопским апаратура-
ма. Нешто преко стотину
филмова, који су праказани
143 пута, биоскопске предста
ве на Ушћу гледало јеу

прошлој години око 16.340
посетилаца. Покретна биос-
копска апаратура није има-
ла ни приближно неке ус-
пешне резултате, што је при
морало ову културну устано
ву, због нерентабилности, да
у овој години одустане од
кинофикације ушћанских и
студеничких села. Четири

Стваралаштво и прославе
 

ПИ ЛАМАР—ЛИ
РВ иха и широка злоћудна

Западна Морава веко-
вима ће још тећи, али ни

када неће моћи да исприча
тужну причу о тужном де-
тињству и дечаштву једног
свог сељачета, Пре четири де
ценије и нешто мало више у
једној сеоској надничарској
породици Степића угледало
је једно новорођенче сунце
на заласку. Новорођенче до-
би име Сретен и заједно са
мајком Стојанком и нешто
старијом сестром Живком из
моравског надничарског села
пресетише се да надниче у
моравску варошицу Трсте-
ник.

„Моравска варошица има-
ла је у то време најдивнијег
човека. Био је то доктор Са-
ва Станојевић. Тетка Дара,
ретко племенита жена и ње-
гова супруга и чика Сава
свесрдно су прихватили на-
шу трочлану, сиромашну,се
оску и надничарску породи-
цу и помогли нам да се сме-
стимо у једном трстеничком
трошном кућерку. Док је мај
ка наставила да надничи по
кућама, старија сестра Жив
ка чувала наш кућерак, до-
тле је моје детињство поче-
ло гацањем по песку и шљун
ку моравским спрудовима. У
Морави и њеним спрудовима
вашао сам прве и једине де-
тиње радости“, — Тако отпри
лике започиње своју причу
о детињству дугогодишњи по
зоришни аматер и бравар
Сретен Степић. И са неком
тешком тугом у гласу присе-
ћа се свог првог и највећег
пријатеља из времена дечако
вања...
„Ако сам у детињству заво

лео реку и њене спрудове, на
њима сам срео као дечак и
првог и највећег пријатеља.
Како је дошло до нашег при
јатељства не знам. Али, вр-
то добро знам, колико сам се
растужио кад сам сазнао да
сам изгубио свог првог и нај
већег пријатеља Душка. Пр-
ве послератне године, наше
ратне дечачке игре настави-
ли смо по моравским спрудо
вима, Да смо знали да се иг-
рамо на другом месту, имао
бих и данас живог пријате-
ља... Једнога дана, не бих
желео да се сетим кога, мој
пријатељ Душко нашао је не

ку неексплодирану гранату.

Тада нисмо знали да је то
била забрањена играчки и
игра са њом. У жељи да за-
довољи своју дечачку радо-
зналост мој први и једини
пријатељ Душко почео је да
се игра са њом. Та игра ста
јала га је и живота.,.
Овде прича престаје о деча-
штву, јер очи хоће од жало-
сти да прокапљу.
Сретеново детињство и де-

чаштво прођоше као музне
западноморавске воде, а над

Сретен Степић   
ад

ничарска сиротиња остадоше
као њени спрудови, Сироти-
ња никада није била грех.
Уколико је она понекада но
сила љубав, пожртвовање и
пркос, могла је и да се опле
мени талентом. Са сиротињ-
ском тугом у очима и стидљи
вим сневањима у души рану
младост Сретен Степић је од
надничио и винуосе на занат.
"О тим тужним сневањима и
откривању прикривеног та-
лента за позориште Сретен

каже...

„Пре двадесетак година
боравио сам у Соко Бањи. Та
мо сам срео једног аутомеха-
ничара који је почео да ми
мита неке одломке из једне
књиге о позоришном уметни
чком раду. Ти одломци су ме
одушевили, али и растужили
јер ми тај познаник није дао
књигу да је прочитам. Тако

сам са веома оскудним зна-

њем сценског рада узео прву

улогу. Био је то лик Јосе пан 

приказана филма, односно 9
филмских представа имало
је само 1.814 гледалаца.
У прошлој години Дом

културе „Студеница“ на Уш
ћу постигао је завидне ре-
зултате у организовању пул
турне забаве. Осамдесетак

разних приредби, међу који
ма је био знатан број раз-
них гостовања професионал
них и аматерских музичких,
драмских и песничких гру-
па, затим сликарских изло-
жби и других видова заба-
ве, забележило је у прошлој
години преко 14.700. посети-

лаца. И овом приликом зани
мљиво би било истаћи, да је

примећено да је посета била
већа на приредбама које су
се односиле на аматерска
такмичења и јавне наступе.
На крају, требало би дода

ти, да је ушћански Дом кул
туре знатно утицао на ожив
љавању уметничког аматери
зма. Културно-уметничко
друштво са Ушћа приреди-
ло је прошле године у неко

лико насељених места пет
концерата свокално-инстру-
менталне музике,

м.

ТРАДОНА
у комедији БРИН

на „Сумњиво лице“...

Од првог позоришног насту
па прошло је равно две деце
није, За то време браварски
радник Сретен Степић тума-
чио је преко 80 разних лико
ва по културно-уметничким
друштвима и на професиона
лним и аматерским сценама,

„Није било лика којег ни
сам волео и који ми није био
драг. Упркос томе, ипак бих
издвојио ликове старијих љу
ди и стараца, као што су Бор
кин у Чеховљевој драми „Ива
нов“ и Чебутикин у такође
његовој драми „Три сестре“,
да не помињем ликове из ко
медија страних аутора, за-
тим среског капетана Јероти
ја Пантића у Нушићевом „Су
мњивом лицу“, па последњи

лик Антона Антоновића у Го
гољевој комедији „Ревизор“,
којим сам прославио и две де
ценије свога позоришног ра
да, а надасве, бар тако ми се
чини, био ми је најдражи
лик Љубе каплара у драмати
зацији Нушићеве „Аутобио-
графије“,.. — Сећању нату
мачене ликове никада краја.

За дугогодишњи рад Сре-
тен Степић је радио и са број
ним професионалним и ама-
терским позоришним редите-
љима. Поред Ђорђа Месечко
ва и Јована Потребића он ис
тиче и Добривоја Говедарицу
који му је знатно помогао У
позоришном раду.

„Кад погледам две децени-
је свог позоришног рада, ко-
је су остале иза мене, било
ми је увек најтеже када ми
нико није пришао после пред
ставе, Тада сам се увек осе-
ћао толико усамљеним и ту-
жним, јер сам увек претпо-
стављао да нисам остварио
добро неки позоришни лик.
Поред аплауза и по неког ре
тког букета цвећа био сам
најрадоснији на честитањима
за остварене улоге. Једину
срећу осећао сам тек онда
гко сам био убеђен да је оно
што сам дао резултат моје љу
бави и искреног доживљаја
јунака кога сам тумачио...
Праву тугу осетио сам само
једанпут. У њој је било и ис
креног стида. А ево како се

   
Поводом 20-годишњице глумачког рада Сретена Степића( у средини) ових

дана је у Аматерском позоришту у Краљеву приређена пригодна свечаност. После

представе Гогољевог „Ревиз ора“, којом је овај врстан уметник обележио свој јуби-
леј, у недељу 16. априла, у просторијама Позоришта приређена је мала свечаност
којој су присуствовали дугогодишњи Степићеви сарадници и том приликом му уру-
чили многобројне награде и признања. ВБ. ЦБ.

 

Школовање кадрова у тутинској општини

СЛАБО ММТЕРЕСОВАЊЕ ПРИВРЕДЕ
Дефицитарност неких кад

рова натерала је Скупшти-
ну општине Тутин да прош-
ле године формира Фонд
за стипендирање студената.
Циљ је био да се приступи
што осмишљенијем школо-
вању потребног стручног
кадра за потребе привреде и

друштвених служби.

Према извршеним догово-
рима и донетом Статуту све
радне организације које ос-

кудевају у кадру треба да

ЧЕЛЋИН
то десило, У краљевачком
професионалном позоришту
тумачио сам један комичан
лик, неког слугу у комедији
Карла Голдонија „Лажљи-
вац“, Немајући тада довољно
развијену професионалну од
говорност, јер сам био ама-
тер, отишао сам у биоскоп да
гледам неки филм. Усред
представе дошло је до преки
да струје и, придружујући се
револту посетилаца, почео
сам тако да звиждим и него-
дујем да сам заборавио да
имам заказану позоришну
представу. И да није дошао
неки радник из позоришта
да ме позове, представа би
била вероватно и отказана,
Тако сам у последњем трену
тку дошао на њено извођење.
И док ме је тадашњи дирек-
тор грдио, мој редитељ му се
тада обратио: Ти си овде ди-
ректор, а не и редитељ. Глум
ца има право да грди само
онај који са њим ради на при
премању представе. Тако ја
остадох жив, а редитељ ме
изгрди за све то једнога да-
на када сам мислио да је за-
боравио на тај немили дога-

ђај...“

Две деценије позоришног
рада не могу да се исприча-
ју, као што припремање сва-
ког драмског дела спрема не
објашњиву и невиђену дра-
му глумачког пожртвовања у
стварању лика. За ове прош
ле две деценије примерног
рада Сретен Степић врло че-
сто знао је да жртвује и сво
ју породицу, И ових дана као
слављеник пожелео је да му
се и син Војкан посвети по-
зоришном раду, а он да не на
пушта сценски рад све дотле
док буде био потребан умет-
ности што се зове позориште.

У то име и у име свега оно
та што је Сретен Степић за
две деценије свог позориш-
ног рада оставио за собом и
што ће још да оставља, уме-
сто аплауза, букета и покло-
ва, остала је само и једино
захвалност и најискренија
жеља ако је до сада тумачио
ликове од пандура до градо-
начелника, од сада да тума-
чи ликове од малих и обич-
них људи као што је то ус-
пешно радио.

м.

учестују у финансирању о-
вог фонда. Међутим, година

дана је већ прошла од осни-
вања Фонда, а радне органи
зације, посебно привреда, на
показују за њега ни мало
интересовања. До сада су

средства у Фонд уложиле
само Скупшина општине и
Заједница образовања тутин

ске општине, док ни једна
друга радна организација
није уложила ни динар.

Из минималних средстава
Фонда данас се стипендира

34 студента на вишим И ви-
сским школама и то дефици

тарних струка. Код Фонда
се налази и још неколико
молби студената завршних
година, али због недостатка

средстава не може да им се
изађе у сусрет, иако за та-
квим кадром постоје реалне
потребе.

Привредне организације
изгледа још увек не схвата

ју потребу која је пред њи-
ма и у њиховим радним ко-
лективима и да је даља су-
дбина Фонда неизвесна што
је највеће чудо ово се све
догађа у времену када је
стручни кадар потребнији

него икада, а којег у при-
-

вредним организацијама за-

иста нема. Тако, на пример,
У 5 пољопривредних задру-
гтг данас ради само једно ли

це са високом стручном спре
мом, у Угоститељском преду
зећу „1. мај“ само директор
има вишу стручну спрему,у
Комуналном предузећу, та-
кође, само је једно лицг са
високом стручном спремом,
а и неке друге организације
стручњаке могу на прсте да
изброје.

У датом тренутку посебно
су дефицитарни правници и
здравствени радници, а наро
чито лекари. Тако је Тутин
принуђен да плаћа лекаре
и по 7.000 динара месечно, а
тренутно недостаје и око де
сетак правника који би мо-
тли да нађу запослење. Са-
мо Општинском суду недо-
стају још три судије.
И тако, док на једној стра

ни постоје нужне потребе за
обезбеђењем кадра поједи-
них струка, дотле се поједи
не радне организације на то
оглушују и не показују воље
да га обезбеде. Случај Фон-
да за стипендирање и однос
према њему то најбоље по-
казује.

Д. Смаилагић

 

педагог саветује

Дечије игре на чистом
ваздуху

Измењене атмосферске при
лике не треба да буду раз-
лог да жртвујемо оправдане
дечје потребе за игром и ра
дошћу. После кише указује
се прилика, нарочито град-
ском детету, да се надише,
у току игре, чистог ваздуха,
богатог кисеоником и озо-
ном. Ти састојци ваздуха у-
тичу позитивно на здравље
детета које их интензивно у-
дише и упија.
Неоснован је страх родите

ља који дете чувају као
„цвет под стакленим звоном“
да ће оно назепсти и разболе
ти се, ако је напољу време
нешто прохладније, бурни-
је. несталније, Треба и неж-
није дете подстаћи и охра-
брити да изађе из куће и ка
да је дан ветровит и када па
дају киша или снег, када
хладноћа претвара воду у
лед, Наравно, за све ове при
лике треба дете одевати у
одговарајућу одећу и обућу,
и тако омогућити му несмета
ну игру и забаву са друго-
вима изван скученог стана
или нехигијенских кухиња
и собица. Ни модеран и удо-
бан стан детету не може да
замени удобност и здравље
које му пружају прирогф, ра
дост и игра са вршњацима
ван куће.

Разборити родиљи користе
сваку прилику да помогну
своме детету да се што пре
осамостали, ослободи прете-
ране споне са домом, да што
више ојача и коришћењем
излазака у свим данима го-
дине.

Такво дете ће наћи ван
дома другове, а са њима но-
ве и велике радости, Сем
здравља оно ће са вршњаци

ма успешно прилагођавати
своју младу личност да од
малена нормално живи у Ко

лективу са друговима.
в. ч.

 

краљево

Три награде
ученицама

Прошлог понедељка, у про
сторијама Општинске конфе
ренције Социјалистичког са
веза, у Краљеву на свечан
начин уручене су награде за
најбоље написане тематске
радове „Алкохолизам и сао
браћај“ поводом акције „Ал
кохолизам и безбедност у са
обраћају“. Специјални жири
Иницијативног одбора за бор
бу против алкохолизма оп-
штине Краљево одабрао је
три најбоља рада за награду.
Прва награда од 300 динара
припала је Мирјани Живко
вић, ученици ТУ разреда Сре
дње медицинске школе, дру-
та од 200 динара Споменки
Вукокгновић, такође учени-
ци ТУ разреда Медицинске
школе и трећа од 100 дина
ра Сузани Зекић, ученици
МТ разреда Основне школе
„Светозар Марковић“ у Кра

љеву.

 

Љ. Ђ.
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ПРОДАЈА:

 Ф ПРОДАЈУ СЕ три пар
целе земље у величини од
1,2хектара у Конареву убли
зини Матарушке Бање, По-
вољне за повртарство, воћар
ство и друге културе као и
за градњу. Цена повољна. За
интересовани нека се обрате

и на адресу Јовановић Радиво-
је,Краљево, Хајдук Вељко-
ва 53.
Ф ПРОДАЈЕМ кућу нови

је градње са помоћним прос-
торијама, гаражом, летњом
кујном, купатилом, шупом и
прикљученом градском во-
дом, Обреновић Милош, насе
ље Мошин Гај 250 — Рибни-
ца — Краљево.
9 ПРОДАЈЕМ кућу сагра

дионицом, Упитати Илића —
Кованлук — Рибница.
Ф ПРОДАЈЕМ кућу са

плацем у Краљеву. Писати
Мирко Трипковић, Београд,
Мирочка 2, телефон 339-676
— Београд.

• ХИТНО ПРОДАЈЕМ ку

Ћу од четири одељења и тера
сом, три ара плаца и хармо-
нику „Скандоле“ са кабином
шест реди, 120 басова, 14 ре-
гистара. Пешић Јован, Васе
Пелагића 12 — Краљево, Чи
буковац,

Фе ПРОДАЈЕМ комплет
браварски алат са припадају
ћим инвентаром, Цена повољ
на. Михајловић Милева, се-
ло Ратина бр. 435.

Ф ПРОДАЈЕМ одмах усе
_ љиву кућу, хектар и триде-
сет ари земље, шталу и оста
ле помоћне просторије, дове
дена градска вода, трофазна
струја. Цена повољна. Обра-
тити се Милутиновић Миро
— чЧибуковац код Краљева,

• ПРОДАЈЕМ Фиат 1300,
регистрован за 1973. Кидри-
чева бр. 66, Милан — Краље

 

     
  

  •

__|издато школске 1966/67. годи
не у Конареву на име Миле-

_ ва Стефановић.

  разреда основне школе

  

  
   

  

поло

    

+» МАЛИ ОГЛАСМ х

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школг
издато школске 1950/51, тоди
не у Адранима на име Лазар
Бранковић.

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
М разреда основне школе иуз-
дато школске 1958/59. године
у Самаилима на име Милета
Миладиновић,
Ф ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе
издато школске 1951/52. годи
не у Жичи на име Мирослав
Старчевић.
Ф ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе
издато школске 1929/30. годи
не у Драгосињцима на име
Чедомир Миљковић.
9 ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе
Богдановић Живота из Тав-
ника.
9 ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе
издато школске 1945/46, годи
не у Тавнику на име Мили-

воје Маринковић.
9 ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе.
издато школске 1957/58, годи
не у Јарчујаку на име Раден

ко Миловановић,
Ф ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљено сведочанство
М разреда основне школе из-
дато школске 1968/69. године
у Вранешима на име Живо-
мирка Чамагић.

Ф ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе из
дато школске 1949/50. године
у Брезни на име Сретен Ми-
лашиновић.

Ф ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
МЦПТ разреда основне школе

издато школске 1963/64. годи

не у Краљеву на име Томир-
ка Дугалић,

Рета
Ф ТРАЖИМ једнособан-

комфоран стану Краљеву.
Обратити се Васи, Омладин-

ска 51 — Краљево.

      

ВЛАСНИЦИ ДИНАРСКИХ И ДЕ

 

ДИРЕКЦИЈА ЗА УРБАНИЗАМ, ПРОЈЕКТОВАЊЕ

И ИЗГРАДЊУ — КРАЉЕВО

Комисија за провођење конкурса на основу
члана 20. и 25. Одлуке о уређивању и давању на
коришћење грађевинског земљишта СО Краљево

(„Сл. лист Општине Краљево“, број 4/69) и Одлуке
Управног одбора Фонда за уређење градског зем-

љишта Општине Краљево од 14. ТУ 1972. године, ра

списује

КОНКУРС
за давање на трајно коришћење грађевинског зем
љишта у сврху изградње породичних стамбених
зграда путем прикупљања писмених понуда.

Ф Предмет конкурса је грађевинско неизгра-
ђено земљиште у насељу „Хигијенски завод“ у
Краљеву, и то:

К.р, број Површина, м“ Пред. град.

4335/3 386 >
4325/8 394 Р
4325/9 388 ЈЕ
4325/11 457 Р+5
4325/12 390 Р
4325/14 463 Р+85
4325/16 396 Р
4330/4 455 Р+5
4330/12 501 Р+8
4330/19 522 ЈЕ
4330/26 421 Р

4330/29 441 Р
4330/30 528 Р

Ф У року од 24 месеца од дана расписивања о-

вог конкурса земљиште ће бити уређено и опрем-

љено: улицама и тротсарима са могућношћу при

кључења на уличне инсталације водовода, канали

зације и електричне енергије.

Ф Почетна висина накнаде за уређено грађе-
винско земљиште (накнада за земљиште и комуна
лије) износи 70,00. динара по 1 мг,

+ Приоритет за добијање грађевинског земљи
шта на трајно ксришћење имају лица која понуде

МУМКАЛЕЋАЛЋАЛЋАЛАЛВРАЧА

већи износ накнаде, а по једнаким условима из по
нуда приоритет имају лица из чл. 32, напред озна
чене Одлуке СО Краљево.

#Ф Учесници конкурса дужни су уплатити гаран
тни износ од 1.000,00. динара, на рачун број 618-652-8
— Фенда за уређење градског земљишта Општине
Краљево и да уз понуду поднесу доказ о уплати,
а без чега ће се приспеле понуде одбацити као непот

пуне,

Ф Учесници кенкурса који од стране Комисије
буду одабрани као најпогоднији понуђачи, ако одус
тану ед своје понуде губе право на повраћај гаран
тнег износа, а учесницима конкурса чије понуде ни
су прихваћене гарантни износ ће бити повраћен у
реку од 10 дана од дана објављивања резултата

конкурса,

Ф Учесници конкурса чије су понуде прихва-
ћене дужни су исплатити плац у целости у року од

30 дана од пријема обавештења, односно објављи-
вања резултата конкурса на огласној табли ове Ди
рекције, а у противном сматраће се да су одуста-

ли од понуде.

Ф Само учесници који су исплатили целокупан
износ биће предложени Скупштини општине ради
доношења решења о додели грађевинског земљиш-
та на коришћење, а у сврху изградње породичних
стамбених зграда.

Ф Корисник земљишта доибјеног по овом кон
курсу, обавезан је да изградњу зграде започне у то
ку од 6 месеци од дана увођења у посед, а у проти
вном преостаје му право коришћења истог.

0 Понуде таксиране са 6,00. динара таксених
марака, подносе се Дирекцији за урбанизам, пројек

товање и изградњу — Краљево, са ознаком „За кон
курс за доделу земљишта“, а на обрасцу који се

може добити у Дирекцији (соба број 307),

%

Ф Конкурс траје почев од 21. 4, 1972. године, па
закључно са 10. 5. 1972. године.

Ф Резултати конкурса објавиће се на огласној
табли све Дирекције, а учесници кенкурса биће по
јединачно сбавештени у року од 10 дана по закљу

чењу конкурса,

 
 мета

 

ПОЉОПРИВРЕДНА ЗАДРУГА

— ТУТИН

РАСПИСУЈЕ

ЈАВНУ ЛИЦИТАЦИЈУ

ЗА ПРОДАЈУ ОСНОВНОГ СРЕДСТВА:

1. Теретна кола ФАП од 7-тона,

# Возило је у возном стању,

• Возило се можевидети сваког дана од 7-144.

Ф Детаљније обавештење на телефон 87-157

# Понуде се примају писмено и усмено на гор-
њу адресу.  

ПРЕМИЈЕ:

визних СРЕДСТАВА УЧЕСТВУ

Јт

БЕОГРАДСКЕ БАНКЕ, ЈЕР СА

Е У ЛУТРИЈСКОЈ ШТЕДЊИ

ништво

1 ДВОСОБАН СТАН У ВЛАС

 

  
     

 

  

    

  

   
   

  

   

  

   

 

У недељу 23. априла
1972. године навршава,
се три године од смрти
наше драге племените
и храбре мајке, бабе,

свекрве и таште.

РУЖЕ СТЕВИЋ
Њенлик остаће нам 7

У незаборавномсећа-_
њу.

Породице Стевић, Ду

кић и Тврдић

ШТЕДИШЕ БЕОГРАДСКЕ БАН-

КЕ МОГУ БИТИ БЕЗБРИЖНЕ,

ЈЕР ЗА ШТЕДНЕ УЛОГЕ ЈЕМЧИ

СОЦИЈАЛИСТИЧКА РЕПУБЛИ-

кда СРБИЈА, ПРИВРЕДНЕ ОРГА

ЈЕДНИМ УЛОГОМ УЧЕСТВУЈЕ

ТЕ У ДВА КОЛА ДЕСЕТ ВЕЗА

НнИиХ СРЕЋАКА СИГУРНО ДО

БИЈА ЗГОДИТАК. УКУПАН

ФОНД ЗГОДИТАКА 2,530,000.

ДИНАРА, БРОЈ ПРЕМИЈА И

ЗГОДИТАКА 57.633 У УШ КО

ВИКЕНД КУЋЕ

НОВЧАНА ПРЕМИЈА ОД
50.000. — ДИНАРА

НОВЧАНЕ ПРЕМИЈЕ ОД
20.000. —ДИНАРА

НОВЧАНИХ ПРЕМИЈА ОД

НИЗАЦИЈЕ — ОСНИВАЧИ БАН-

КЕ И НАРОДНА БАНКА. _

ФИЛИЈАЛЕ БЕОГРАДСКЕ БАН-

КЕ У НОВОМ ПАЗАРУ, И ГОР-

ЊЕМ МИЛАНОВЦУ.

ЛУТРИЈСНЕ
ШТЕДЊЕ
БЕОТРАДСНЕ

   

     

 

ЛУ ЛУТРИЈСКЕ ШТЕДЊЕ. 10.000. — ДИНАРА

београлска банка
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САЗНАЈЕМО...

• СЕНИОРСКА екипа
краљевачког Металца уче
ствоваће 26. овог месеца
на традиционалној трци у
Марибору где брани пре-
лазни пехар и прво место.
Екипу Металца предводи-
ће три атлетичара,
6 СУДИЈА Гајовић из
Краљева прогнозирао је
да ће Металац изгубити бо
дове у Краљеву од сјени-
чке Слоге. Ово мишљење
је стекао после куп утак-
мице између Груже и Ме-
талца (2:4). Прогноза се по
казала тачном,

Ф АТЛЕТИЧАРИ Вуко-
мановић и Станковић оти-
шли су на 12-то дневне
припреме у Цеље. Они ће
3. маја учествовати на ве-
ликом међународном ми-
тингу у Ријеци.
# У УДРУЖЕЊУ спорт
ских риболоваца „Кристи
фор Перушић — Кићо“до
шло је до расцепа па је у
Краљеву основано још је-

дно удружење које носи
име „Ибар“.
Ф ПОСМАТРАЧИ утак-
мице Металац Слога,
твред да би сваки друголи
ташки фудбалски клуб во
лео у својој навали да има
лево крило и центарфора
сјеничке Слоге,
6 УКОЛИКОсе оформи
Прва иДруга савезна ат-
летска лига, краљевачки
Металац бисе такмичиоу

ј савезној лиги.  
30 Јединственој

"одбојкашкој лиги Србије,
чији је пролећни део првен
ства почео у недељу, дерби
је одигран на Кошаркаш-
ком стадиону у Краљеву. Са
стали су се јесењи првак Зе
фир из Сомбора и другопла
сирана Рибница. Ако се у
одбојци могло видети све тај
лепше и узбудљиво, то је би
ло на овој утакмици. Риб-
ница је играла у једном но-

 

дина"

Другасавезна Фудбалска

лига (источна групај

ПОБЕДИО ЗРЕЛИЈИ ТИМ
Краљево — Градски стади-
он у Краљеву одавно није
имао толики број гледалаца.
Небо је било тмурно, падала
је и киша, али кадаје у пи-
тању комшијски дерби и још
када гостује Напредак из
Крушевца, онда је нормално
да љубитељи фудбала из о-
ба града не могу бити рав-
нодушни. Навијача из Кру-
шевца било је толико да се
Напредак у Краљеву осећао
Као на свом терену. Лепр-
шале су се и беле Слогине
заставе тако да је амбијент

био колоритан и наговешта-
вао атмосферу у којој ће и-
грачи једног и другог тима
дати све од себе како би из
борили победу. Нажалост,

од дербија и обострано ле-
пих акција није било ништа.
Наиме, на терену је постојао

само један тим који је плео
своје конце, играо пожртво-
ваније, смишљеније и зна-
лачки, да је на крају поред
освојених бодова заслужио
аплаузе и честитања. Био је
то Напредак који је и овог

пута потврдио традицију о
непобедивости у Краљеву и
тим који по свом квалитету
оправдано јуриша на врх та

беле и квалификације за у-
лазак у Прву савезну лигу.
Слога је имала снаге само

у првих 45 минута да доне-
кле парира бољем против-
нику. Играло се брзо, оштро,
борбено, али се одмах уочи

Рибнице
кимодбојкашима, који су и-
гралиизврсно. Нарочито су
били запажени Терзић, Ко-
вачевић [1 и Бићанин 1. Је-
дино на почетку првог и сре
дином трећег сета Зефир је
имао минималну предност у
поенима. У осталим делови-
ма игре Рибница је доминан
тно наметнула своју технич
ку надмоћност и мимо свих
прогноза забележила убед-
љиву Победу од 3:0 (15:7,
15:8, 1510).
Следећу утакмицу Краље

: же.

Моменат са утакмице Рибница — Зефир

вом издању, потпуно препо-
рођена, да су гости из Сом-
бора били шокирани од са-
мог почетка утакмице, Јесе-
њи првак ниједног тренут-
ка није био у могућности да

„парира одличним краљевач

 

Омладинска лига Србије

УБЕДЉИВА
ПОБЕДА СЛОГЕ

Краљево — У првој утак-
мици пролећног дела првен-
ства подмладак Слоге наста-
вио је серију ранијих успе-

ха. Јесењи првак играо је од
лично на свом терену и убед
љиво савладао Таково из Гор
њег Милановца са 5:0. Наре-
дну утакмицу Слога игра у
недељу против Младости у
Лучанима.

вчани играју у Неготину про
тив „Хајдук Вељка“,
Рибница: Бошковић, Би-

ћанин [ и П, Ковачевић 1
и П, Терзић, Радуловић, Ла
заревић, Трифуновић, Пе-
тровић, Филиповић, Никола
јевић.

  

НОВИ ПАЗАР — ДРАГАЧЕ
во 1:

Н. Пазар — Не памти се да
је у Новом Паза"једна фу
дбалска утакмица одиграна
без присуства гледалаца, То
се ипак догодило прошле не-
деље јер је Штаб за сузбија
ње великих богиља забра-
нио присуство публике на
спортским приредбама.
Следећу утакмицу Нови

Пазар игра у недељуу
Трстенику против истоиме-
ног клуба (Б. Ђаковац)

ло да је Напредак много, Напредак је заслужено по
много зрелија и опаснија е- бедио и њему сва честита-

кипа, Крушевљани су има- ња. Слоги преостаје да пре-
ли систем игре, план како испита своје снаге и могућ-
да освајају терен и себи ство ности у предстојећој борби
ре шансе, док је у редовима за опстанак у Другој лиги.
Слоге тога недостајало. Тре О судији Ангеловском из Ско
нер Крушевљана, Чабрић на пља може се рећи да се тру
дмудрио је свог младог и не дио да буде коректан у че
искусног колегу из Краљева му је и успео мада је напра
Милошевића. Док је одбра- вио неколико грешака на
на Слоте много више паж- штету домаћег тима.
ње поклањала левом крилу
Илићу и центарфору гости- Д. Обрадовић
ју Шкору. полутке Напрет
ка, Велковски и Крстић, пре КОШАРКА:
дстављали су ударну снагу. ОЛОГА — МЕТАЛАЦ 85:78
Чудно је да Милошевић то. .
вије уочио у првих 45 ми- Чачак — У наставку кошар-

нута игре, мада су ова два кашког првенства Слога је
играча створила пред Лази- мало одахнула. У борби за
ћевим голом три стопостот- спасоносне бодове, у недељу
не шансе које су неспретно у Борчевој дзорани у Чачку
упропашћене. У другом по- савладан врло добар тиџ Ме
лувремену када су оба тима талца из Ваљева. Цео тим

остала без једног играча ма- Слоге играо је пожртвовано
ње (Петронијевић и Никино „јер победа је значила спас
вић оправдано су искључе- од опасне зоне испадања, а
ни због међусобног кошка- два освојена бода дошла су

ња), надмоћност Напретка до у правом часу да се задржи
шла је до пуног изражаја, статус члана Друге савезне
Сви редови Слоге, па чак и лиге, После напорне и узбуд
изврсни Ступљанин из првбр љиве игре победила је Сло
полувремена, нагло су по- га са седам кошева предно-
пустили. Био је то тим без сти и резултатом 85:78.

главе, потпуно смушен, без
икаквог надахнућа који ни- ПОРАЗ И ПОБЕДА
је знао шта ће са лоптом. ПАРТИЗАНА
Мада се стекао утисак да су 5
два играча Напретка фаули Краљево — Одбојкаши Пар
рали голмана Лазића у 53. тизана из Врбе одиграли су

минуту после скраћеног кор У недељу првевинн“у утак-
нера, ипак Велковски је са Мицу фротив „21 маја“ у Бе
десетак метара тачним удар ограду и изгубили са 3:2.
цем затресао мрежу. Тиме је Други сеоски клуб, Парти-
све било одлучено. Слога је Зан из Вранеша, који се так
још више посустала и уме- мичи у Лиги уже Србије, по
сто да крене на све или ни- бедио је на свом терену еки
шта, повукла се у одбрану! пу Граничара изЗајечара са
Коначн. резултат поставио 3:1, Занимљиво је да су ову
је Шкоро у 68. минуту, по- победу остварили играчи из
сле једне грешке Слогине Пионирског тима, пошто су
одбране. Том поготку доне- првотимци Партизана били
кле је кумовао и голман Ла спречени да играју због за-
зић. узетости и посла у својим
На овој утакмици навала радним организацијама.

Слоге обрукала се као ретко
када. Не због тога што ни-
је умела да постигне гол, већ
што за свих 90 минута игре
није створила ниједну при-

лику из које би угрозила гол
мана Милосављевића, Доду- Краљево — Лидер са Уш-
ше, мрежа Напретка била је ћа.не посустаје, тако да ни-
угрожена у 76. минуту, али је дошло до изненађења у
то је био плод грешке одбра Новом Селу одакле су проти
не гостију тако да се Фи- вници Ушћана очекивали
уљанин збунио и са два ме- вест о победи Омладинца. Ка
тра није успео да пошаље ко су Мрсаћани изгубили оба
лопту у нечувани део мре- бода у Шумарицама, Ибар је

избио на друго место са је-

ЗАПАДНОМОРАВСКА ЛИГА

Метолоц поражен у Нрољеву
Краљево — За многе је ве недељном колу забележено

Страна 1,

 

лико изненађење пораз Ме-
талца у Краљеву од сјенич-
ке Слоге. Међутим, према иг
ри коју су гости приказали
победа је заслужено припа-
ла бољем тиму из Сјенице ко
и је оба бода освојио једним
поготком (1:0) Каблар овог
пролећа игра далеко сигур-
није и боље ниго јесенас што
потврђује и нерешен резул-
тат против Слоге у Бајиној
Башти.

Резултати 17 кола: Једин-
ство (ТУ) — Будућност 31,
Орловац — Цер 2:0, Слога
(ББ) — Каблар 2:2, Напре-
дак — Савинац 3:11, Бане —
Рудар (одложено), Полимље
— Јединство (Коњевићи) 6:0,
Металац — Слога (Сјеница)
0:1, Ремонт — Ракета 1:3.

МОРАВСКО » ШУМАДИЈС
КА ЗОНА

ПОБЕДА МАГНОХРОМА
У ЧАЧКУ

Краљево — Док је Нови
Пазар минималном победом
освојио оба бода у сусрету са
Драгачевом на свом терену,
фудбалери Магнохрома за-
служено су после боље игре
победили Слободу у Чачку,
Једини гол постигао је Пе-
штерац почетком другог по-
лувремена. Иначе, у прошло

је неколико неочекиваних ре
зултат међу које спада и по
раз 14, октобра у Варвари-

ну.

На „Меморијалу Вида Рочи
ћа“

ЈЕЛИЋ ДРУГИ — ЧУБРИЋ
ЧЕТВРТИ

Краљево — Бициклисти кра
љевачког Металца учество-
вали су у суботу на традици
оналном „Меморијалу Вида
Рочића“ чија се трка бодује
За пласман најбољих бици-
клиста у земљи. Трка је во-
жена од Београда до Лаза-
ревца и натраг, а победио је
члан „Београда“ Танасије
Кувеља. Друго место припа-

ло је Краљевчанину, Слобо
дану Јелићу,

ДАНАС (У ЧЕТВРТАК)

ОСАМ КУП УТАКМИЦА

Краљево — Данас у четвр
так наставља се такмичење
за Фудбалски куп Југослави
је где се састају: у Конаре-
ву: Будућност — Ибар (Мат.
Бања), у Ратини: Полет
Напредак, у Шумарицама:
Шумадија — Млади радник,
у Краљеву: Металац — Чи-
буковац, у Н. Пазару: Рас —
Слога (Сјеница), у Рашки: Ба
не —.Нови Пазар, у Баљев-
цу: Рудар — Радник и у Сир
чи: Морава — Магнохром.

Краљевачки планинари
неочекивано су прошле

суботе изгубили једног ве
ликог пријатеља и друга

за кога су везане многе

успомене. У 59. години ум
ро је у Београду, Љубиша

Шијачки, бивши профе-

сор Шумарске школе у
Краљеву и велики спорт
ски радник на пољу пла
нинарства.

ПМокојни Шијачки ро-
ђен је 1913, године у Кра
љеву где је завршио шко
ловање, да би се касније

као шумарски инжењер
посветио свом позиву, шу
марству, После другог све
тског рата живео је у
Чачку где се бавио ама-
терским радом у култур-
но-уметничком друштву

„Абрашевић“ чији је пре
дседник био дуго година.
У свом слободном време-

ну бавио се планинаре-
њем и био је оснивач пла

нинарског друштва „Каб 

|М МЕМОБЛАМ

Једон плонинар мање
У БЕОГРАДУ УМРО ПОЗНА ТИ
ПЛАНИНАР ЉУБИША ШИЈАЧКИ

   
Љубиша Шијачки (други с десна)

КРАЉЕВАЧКИ

лар“ у Чачку, где је тако
ђе имао функцију пред-
седника. Доласком у кра-
љевачку Шумарску шко

лу одмах је формирао
огранак „Млади шумар“
и наставио са хобијем да

слободно време посвећује

планинарењу. Међу уче-
ницима као професор био
је јако омиљен и цењен,

док је исте симпатије ужи
Вао и код чланова плани
нарског друштва „Гвоз-
дац“ са којима је одлазио
на многе походе. Својим
радом допринео је много
уздизању планинарског
спорта у Краљеву. Изне-
надном смрћу Љубише
Шијачког краљевачки
планинари увек ће се ра
до сећати једног свог вред
ног члана и увек веселог
и расположеног друга са
којим су увек волели да
другују по планинама Ју
гославије,

д.   
Први разред ФСПК

Ибар избио но друго место
дним бодом иза Радника. Ме
ђутим, порасле су амбиције
Будућности и Чибуковца ко
ји се сигурно прибтижавају
водећим екипама.

Резултати 15, кола: Шума
дија — Морава (Мрсаћ) 3:2,
Младост (О) Чибуковац
1:3, Морава (Сирча) — Жича
4:2, Омладинац — Радник 4:4,
Реал — Будућност 0:2, По-
лет — Пролетер 2:1, Ибар —
Трговачки 3:1.

Табела Првог разреда

Радник 1594-25122 22
Ибар 1599 3 36:25 21
Морава М 1575 3 38:16 19
Будућ, 15714 431: 18
Полет 1566 3 18
Чибук. 1574 4 18
Реал 1086 7
Пролетер 1563 6 15
Шумад. 1554 6 14
Омладин. 1545 6 13
Младост 1527 6 п
Морава С, 1535 7. 3
Трговач,// 1525 8 9

 

Жича 151212 2354 4

Распоред 16. кола: Морава
(М) — Ибар, Трговачки — По
лет, Пролетер — Реал, Бу-
дућност — Омладинац, Рад
ник Морава (С), Жича
— Младост, Чибуковац —
Шумадија.

ДРУГИ РАЗРЕД ФСПК

КАТАСТРОФА
ВРБЉАНА
Краљеве — Најтежи пораз

У прошлонедељном колу до-
живео је Партизан из Врбе
у Новом Пазару где је савла
дан од ТК Рашке са 9:0. Од
гостујућих тимова вредни су
успеси врњачке Мораве, Ла-
сте и Јединства из Годачице
који су освојили по оба бо-
да. Фудбалери из Грдице не
губе растојање и у стопу пра
те два водећа новопазарска
клуба.

Резултати Другог разреда
ФСПК: ТК Рашка — Парти
зан (Врба) одложено, Гружа
— Јединство 1:2, Слога —
Ласта 0:4, Јово Курсула —
Мл. крила 2:0, Будућност —
Морава (Врњ. Бања) 1:5, Мл.
радник — Бог. Бањ; 3:0, Ме

тал — Рас (одложено) .

Табела Другог разреда

Рас ФУДО ЊЕ 2 5413 21
Рашка 13101 2 4610 21
Мл; рад. 15 91 5 38:30 19
Ј. Курс. 15 82 5 37:23 18
Метал 14 80 645:27 15
Будућ. 15 80 7 47:34 16
Ласта 14 80 6 38:31 16
Морава 12 63 322:14 15
Јединст. 15 54 6 33:39 14
Гружа 1443 72241 11
Бог Бањ, 15 33 92547 9
Стога 1533 91846 9
М. Крил, 14 31102341 7
Партиз 14 3011870 6

ОДИГРАНЕ ДВЕ ЗАОСТА
ЛЕ УТАКМИЦЕ

Краљево — Две заостале у-
такмице из јесењег дела пр
венства у Другом разреду

ФСПК одигране су прош-

лог четвртка. У Годачици до

маће Јединство и Морава из

Врњачке Бање играли су не

решено 2:2, док је у Витков

цу Ласта победила Будућ-

ност из Самаила са 3:2.

ДИНАМО ИЗ ПАНЧЕВА

У ВРБИ

Краљево — Следећи проти

вник одбојкашима Партиза-

на из Врбе је одлична екипа

Динама из Панчева, Сусрет

у оквиру првенства Једин-

стеене лиге Србије игра се у

недељу пре подне (10 часова)

у Врби,



КОМИСИЈА ЗА РАД И РАДНЕ ОДНОСЕ ЗЕМЉО-
РАДНИЧКЕ ЗАДРУГЕ

„ЈЕДИНСТВО“ — ПОДУНАВЦИ,
НА СВОЈОЈ СЕДНИЦИ ОД 15. АПРИЛА 1972.
ГОДИНЕ, ДОНЕЛА ЈЕ ОДЛУКУ ДА РАСПИШ

СЛЕДЕЋИ 6

ОГЛАС

ЗА СЛОБОДНА РАДНА МЕСТА У ЗАДРУЗИ И ТО: ;

1. ЈЕДНОГ КЊИГОВОЂУ — КОНТИСТУ (НА
НЕОДРЕЂЕНО ВРЕМЕ) СТАЛНИ РАДНИ ОДНОС.

2. ЈЕДНОГ КЊИГОВОЂУ — ФИНАНСИЈСКОГ
(НА ОДРЕЂЕНО ВРЕМЕ) ЗА РАД ПОЧЕВ ОД 15.
МАЈА. 0. Г. ДО 15. 1. 1973. ГОДИНЕ

УСЛОВИ:

#е За оба радна места завршена економска шко
ла књиговодственог смера, са праксом под редним
бројем 1, 5 година од чега 2 године на пословима

контирања,
е За радно место под редним бројем 2. да има

најмање две године на финансијском књиговодству.
# Стан није обезбеђен.
# За оба радна места предвиђен је пробни рад

од 60 рад. дана за контисту и 30. радних дана за
финансијског књиговођу, у колико не долази ди-
ректно из радног односа.

е Лични доходак по Правилнику о расподели
личних доходака радника у задрузи.

# Молбе доставити са потребном доншументаци
јом најдаље до 27. априла 1972. године.

Непотпуне молбе неће се узимати у разма-

 
 

ОГЛАС |
ШУМСКО ГАЗДИНСТВО КРАЉЕВО

ПРОДАЈЕ

ЛИЦИТАЦИЈОМ

ПУТНИЧКО ВОЗИЛО МАРКЕ „ВОЛГА“

| У ВОЗНОМ СТАЊУ РЕГИСТРОВАНО и ОСИ

ГТУРАНО ЗА 1972. ГОДИНУ

  
ЊЕ Лицитација ће се обавити дана 24. 4. 1972.

а године у просторијама Шумског газдинства
Краљево са почетком у 8 часова.

  
[очетна цена за лицитацију одређује се на

ра. 8.000, 00, 4  

ЈУГОБАНКА — СЕДИШТЕ КРАЉЕВО ПОВО-

ДОМ ПРВОГ ИЗВЛАЧЕЊА ЛУТРИЈЕ ЗА СВОЈЕ

ШТЕДИШЕ И ГРАЂАНЕ, ОРГАНИЗУЈЕ ПРОПА-

ГАНДНУ ПРИРЕДБУ У ЗАЈЕДНИЦИ СА РАДНИМ

ОРГАНИЗАЦИЈАМА И ТО:

— „СТОТЕКС“, „ТЕХНОМЕТАЛ“, РОБНА КУ-

ЋА „БЕОГРАД“, ПРИРОДНО ЛЕЧИЛИШТЕ МАТ.

БАЊА, БОГУТОВАЧКА БАЊА, „ПАПИРПРОМЕ-

ТОМ“ И ОСИГУРАВАЈУЋИМ ЗАВОДОМ БЕОГРАД

У ПРОГРАМУ УЧЕСТВУЈУ: БЕБА СЕЛИМО-

ВИЋ, НАДА КНЕЖЕВИЋ, ЂОРЂЕ МАРЈАНОВИЋ,

МУХАРЕМ СЕРБЕЗОВСКИ, МИЛАН СРДОЧ И ЖИ

КА МИЛЕНКОВИЋ.

  
Лист издаје Новинско издав:

 

РРАРАРРАРРАРијаРА

ОГЛАС

ЗА ПРИЈЕМ САРАДНИКА

• За ред на прибављању информација

# Обради тржишта

Ф'Пласману публикација:

46 Часописа „Одржавање машина и опреме“
„Здружених часописа планирања: Пла-

нирање кадрова, Планирање самозашти-

те и Планирање развоја,“

# Зборника реферата из разних области,
са семинара

е На припреми семинара

| САРАДНИЦИ су потребни дописништву ча
сописа Краљево за подручје СР Србије, СР
Црне Горе и СР Македоније.

НЕ За наведене послове потребна је висока, ви
ша и средња стручна спрема. Рад је по у-
чинку. Постоји могућност заснивања сталног
радног односа. Оглас траје до попуне.

За наведене послове потребна је висока, ви
ша и средња стручна спрема, Рад је по учи-
нку. Постоји могућност заснивања сталног
радног односа. Оглас траје до попуне.

Молбе са биографијом и кретањем у служ-
би за запослене, а за незапослене молбе и
биографије, достављају се поштом на адре-
су: Дописништво часописа Краљево, Омлади
нека 2/111 спрат, пошт. фах 76. Обавеште-
ња на тел, 22-488 м 22-337,

 

ЗЕМЉОРАДНИЧКА ЗАДРУГА

„ЈЕДИНСТВО“ — ПОДУНАВЦИ

СО ВРЊАЧКА БАЊА

РАСПИСУЈЕ СЛЕДЕЋИ

ОГЛАС

• О јавној продаји једне вршалице ЈВ — 660

(тројке).

# Лицитација ће се обавити на дан 29. 04. 1972.

У 10 часова (субота) код зем, задруге „Јединство“ —
Подунавци, у Подунавцима,

#Ф На лицитацији имају право учешћа сва прав

на и физичка лица која положе кауцију од 10

од почетне цене која ће се одредити пре почетка

лицитације. пе 4

СедиштеКраљево

Обавештава своје штедише и грађане да ће прво извлачење || кола лутрије обавити 23. априла 1972. године у просторијама

Банке са почетком у 10 часова, приступ слободан.

ПРИРЕДБЕ ЋЕ СЕ ОДРЖАТИ У ДОМУ ЈНА

СА ПОЧЕТКОМ У 17 ЧАСОВА И ХОТЕЛУ „ТУ-

РИСТ“ СА ПОЧЕТКОМ У 20 ЧАСОВА, ГДЕ ЋЕ СЕ

ИЗВУЋИ ГЛАВНИ ЗГОДИЦИ ЛУТРИЈЕ.

УЛАЗНИЦЕ СЕ МОГУ ДОБИТИ У ПРОСТОРИ-

ЈАМА КУЛТУРНО — ПРОСВЕТНЕ ЗАЈЕДНИЦЕ

КРАЉЕВО.

КАКО ЈУГОБАНКА НЕ СМАЊУЈЕ КАМАТУ
УЧЕСНИЦИМА ЛУТРИЈЕ, ЊЕНА ЛУТРИЈА ЗА
ШТЕДИШЕ ИМА ИСКЉУЧИВ КАРАКТЕР НАГРА
ЂИВАЊА ШТЕДИША.

У ОВОМ КОЛУ ЛУТРИЈЕ ЈУГОБАНКА ЈЕ ПРИ

МЕНИЛА СИСТЕМ ТАЛОНА, УМЕСТО СРЕЋАКА.

Ано још нисте — постаните штедиша Југоганке. Јер вам Југобанка нуди максималну камату од 1,5 до 109,брзу и добру услугу

и учешће у лутријској штедњи.

ШТЕДИТЕ НОД ЈУГОБАНЊЕ, ЈЕР ЈЕ ЈУТОБАННА, БАННА НАШЕГ ВРЕМЕНА
НенаОИ

петаитоаг

писмима

аманет

еоннуноИнолрнорисорнодсна

ачка и радио установа „Ибарске новости“ — Краљево, Директор, главни и одговорни уредник Добросав Гемаљевић, улица Мире Чукулића бр,

    

     
    
      

    

 

     

     
   

      
      

       

        

 

    
        

        
  

     
     

МАРРРАРБ

КОМИСИЈА ЗА ОБЈАВЉИВАЊЕ
И СПРОВОЂЕЊЕ КОНКУРСА

ДИРЕКЦИЈЕ ЗА УРБАНИЗАМ „ПРОЈЕКТОВАЊЕ
И ИЗГРАДЊУ КРАЉЕВО

РАСПИСУЈЕ

,

КОНКУРС

ЗА ПРИЈЕМ У РАДНИ ОДНОС
ЈЕДНОГ РАДНИКА — ВОДЕЋИ ПРОЈЕКТАНТ,

ЗА РАД У СЕКТОРУ ЗА ПРОЈЕКТОВАЊЕ, НА
НЕОДРЕЂЕНО ВРЕМЕ.

УСЛОВИ: Висока школска спрема — Машин-
ски факултет најмање 6 година радног искуства у

струци,
Лични доходак по Правилнику о расподели.
Стан по договору.
Конкурс остаје отворен 8. дана од објављи-
вања.
Пријаве се подносе овој Дирекцији са наз-
наком „За конкурс.“
УЗ пријаву обавезно доставити доказе бо школ
ској спреми и радном искуству и укратко о-
писати послове на којима је кандидат радио,
Без доказа о испуњавању услова конкурса
пријава се неће узимати у обзир.

Ф О резултатима конкурса кандидати ће бити
писмено обавештени у року од 10 дана по ис
теку рока за подношење пријава.

АРГБРМАРА

Ем

отео
МЕсој
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БЕЛА

   

  

  

ТАЛОНИ СЕ НЕЋЕ ДАВАТИ ШТЕДИШАМА, ВЕЋ

ЋЕ КОМИСИЈА ОДРЕЂЕНА ОД СКУШШТИНЕ ОП

ТИНЕ ИЗБВЛАЧИТИ ТАЛОНЕ СА БРОЈЕВИМА

ШТЕДНИХ КЊИЖИЦА, КАО И ДЕВИЗНИХ РА-

ЧУНА ГРАЂАНА.

ЗЕДАН ТАЛОН ВАЖИ ЗА СВАКИХ 1.000 ДИН.

ОРОЧЕНОГ УЛОГА НАЈМАЊЕ НА 13 МЕСЕЦИ И

ЗА СВАКОГ ШТЕДИШУ ЋЕ СЕ ИЗДВОЈИТИ оно

ЛИКО ТАЛОНА КОЛИКО иМмА основних уло-

ГА ОД 1.000 ДИНАРА ОРОЧЕНОГ НАЈКАСНИЈЕ

ДО 15. АПРИЛА 1972. ГОДИНЕ,

     
         
       

      

     

   

   

ДРУГО ИЗВЛАЧЕЊЕ П КОЛА ЛУТРИЈЕ ОБАВИ

ЋЕ СЕ 29. ОКТОБРА 1972. ГОДИНЕ

 
  

         
2 — Телефони: 21-814; 21-700; 22-652; 22-979; 21-147. Тромесечна претплата 13 динара, полугодишња 25 динара, годишња 50 дин. Иностранство: 3 месечна 26 дин. полуго-

х дишња 50 дин. годишња 100 динара Жиро рачун 618-3-4 СДК У Краљеву — Штампа: „Слово“ — Краљево, Тел. 22-022.


